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SzJddzmrmń 
~ ~nek bucI.q::y zazdmść glmę 
listów z okdic:zn'ydr miejs<:rMośd, pełna 00 
pIa a/JTJ()Sfga CYclZ nieoganiczone możJAvrr 
śd ('()U1janki uzcXinial- tak na;krćx:ej /TKJŻ
na qjs."i CimflJZjum nr 2 w FblkOl.'l1cach. 
ero: rwkę IV nCMej szJr.oIe rozpxzęlD lTa
o/}jnie 1 WIZe5nia, lo ol'lcjalne oo'l'an:i> 
miało miejf<p 13 październik'! w przakfzieti 
Dnia Na1xz;OOa. UItXZ}stc{ć uśw;elnilo 

przed;lavvienie przygotowane przez 
uczniów z działającego przy gim
nazjum kółka teatralnego. Spektakl 
prz,vpad/ do gustu publicz/Jości, o 
czym świadczyły Ivybuchające raz 
za razem salwy śmiechu. 
- Założeniem przed~tawit'nid by/o 
pokazanie iycid szkolnego IV krzy
wym zwierciadle, z przymruże
n/firn oka - m6wi/ flam jeden z 
młodych aktorów. 

Szkolą dla Sandena 
Rozpoczęły się pierwsze szkolenia pracowników dla firmy Sanden. 
Połowa ze stażystów może liczyć na zatrudnienie w powstającej w 

Polkowicach fabryce producenta klimatyzatorów. Zespół Szkół w 
Chocianowie będzie kształcił młodzież w oparciu o wymogi określo

ne przez Japończyków. 

IJJJml 
Łukasz W6jcik ~'dężyJ w 21. Fe

.... tiwalu Piosenki Francuskiej w Lubi
(iiI'. WypnedzIl Kamila K/imczakll. Do 
konkursu zalrnWitlkowano 15 osób. z 
czego do eliminacji przeszJo osiem. Po 
raz pierwszy w JHstoJli festiwalu nil' by
ID podziBJu na amatorów j profesjona-
1ist6w. 

LEGNICA 
W catYmpowieCie legnickimjest tyl

ko jeden fotaradar. Jest jednak Jeden 
p{pblem - jest on prze11OŚ1lJ'. mit>jSce 
jego ustawienia będzit> Iv.ięczmieniane. 
Na razie budka na radar stoi przed 
rondem na osiedlu Piekary. W nąjbliż
sz;ym czasie specjalne miejsca j budki 
rui fotorodar staną na uliey Wlor18w
skifU przy WJ-1eździe z Legnicy oraz na 
ulicy WiteIona przy Stra1Jl Pożarnej. 

.JAlf.QB 
~by poJepszenit> statusu mate

riDJnego? N/e ma chętDycb na bezplat
ne obiactY dla dzieci G~ Ośrodek 
Pomocy SpoleC'iIDej w Mędnce kolo 
Jawom ma do roza,\'spOnOIt"Bnia 30 ty
sięcy z10tych na dannowe doz;l'Wianie. 
Do t ej pory IIop(ynęlo zalt>dwie J 00 
wnios'kÓw. Wubil'g1ymrokuz/RJformy 
pomocy skor;;;ysUllo 251! uczni6w. 

LEGNICA 
Policjanci Z1lflleżli ponad 850 plI'Bckich 

kaset wideo z ifImDmi IV jednej z legnIckich 
WjpOZYCZalni. stcat;y II'laScicieli prow autor
skich S7.8f:lIie się na ponad 70 tysięcy zlocych. 
Za nielegaJne rozpowszechnfanie 1flm6w od
poWle wtasciClelll'ypoiyczaIni. Grozi mu od 
SZl'ŚCiu miesięcy do Pięciu lat więzienia. 

LJlIJIN 
Plan miasr,a dostępn.Y za pomocą kilku 

klilm.ięć m.vszką. UczeLi II LO w Lubinie 
.stwoI7J'i int.emetową mapę mlasta. Dzielo 
18-łJitkB znala7Jo si(' na olic;jalnej stronie iD
temetowej Lubina 

• Norbert postanowil wykonać wirtualJ:r4 
DlIlpę. kiedy wybie./'ą/Ilc się na Ul'Odzin.Y do 
koleżanki rlie m6g1 znaleźć llIl zwy1dej lIlBpie 
ulicy Hutniczej. ~llIIilie interaktywnego 
planu miasta ząjęlo mu rok 

1łE!IK11i 
DoJnośhjscy slJ'aŻaQ odnotowali pierw

sze IV tym sezonie jesienna-zirnowym zatru
de tlenkiem węgla WWalblĘl'Chu za~ się 
matka li córką. Kobil'ty ~ do szpitala 
Ich ży!:iu nie zagJ'IlŻIl niebezpieczeństwo. 
Jn,vC2;)llJą zatl'UCUl byIa niespraWll3 went.\'
laos. SImż pożarna pIUStr7,ega przed zaty
kanJem wentvlacji. Ubieg/ej jesieni j .z:imy z 
powodu zatrucia tlenkiem IvęgW na DoJn.rrn 
$ląsku zm3rlo kJlkaCJaście osób. 

~ 

-Wśród osób, które teraz odbywąją 
$ażjest 9 mieszkańców gminy Polko
wice -mówi nam Sławomir Wieczorek, 
dyrektor Rlwiatowego Urzędu Pracy. -
W marcu kolejna grupa stażystów roz
pocznie szkolenia, zakoÓC'&l,się one na 
przelOmie października i listopada 
Wtedy też Sanden zatrudni kolejną 
grupę osób_ Będzie to dwudziestu kil
ku pracowników- koilc28 Wieczorek. 

Proces rek:rutacyjny do nowej fublY
kifim:wSanden przebiega dwutorowo. 
Japończycy podpisali wspólnie z 
przedstaWicielami gminy Rllkowice 
list intencyjny dotyaz.ący zatrudnienia, 
W kUllym zadeklarowali, że polowano
wopowstąjącej załogi będzie pocho
dzić z terenu gminy RlIkowice. waru
nek jednak jest taki, by potencjalni 
pracownicy spełniali kompetencje 
określone przez Japończykew: W naj
b~ dniach przedstawiciele San
dena sporządzą listę per.;one1u wraz z 

Kółko teatralne to tylko jedna z wie/u 
propoqcji ,pędzania czasu pozalekcyj
nego IV nOl\o)'11l Gimnazjum. 
- A1amy rnkże kółka plastycznI:', muzycz
ne, in(onnatyczne I wielI:' illnyth - W;.fi
cza jedna z uczennic 
W szkole robi się wie/c by ma/c,ymdlnie 
wykorzyslać zdolności UCZJlió~~~ bo 
przecież to oni w przyszlości będą decy
dować o /0 ach Polski, która jest naszym 
1'-"p6lnym domem. 
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W ydawn1ctwo bezpłatne 

o lT&i Ż}<ia kdż.ttj szkdy ruzsfJz'ygają 
ucznicM1e CTd? IldLO}Ó'->/e. Kodrcl fX:'dagrr 
giczna (na zdAdu) Glmazjtlll TY 2 lo wy
i-"valifika.'1ani -';ptxjar~ którzy f}'liYiJJ1IJJją 
wy.di JX1?icm~ Wimimiuf'lr'1Slri 
redlkrjl CYclZ ~wirn skkrlm całemu groou 
~ Gmllaz;.ITlIJr2 a-az 
\\oSl)slki/J inl1}c/J poIktMi:kicń szkfi Ż)-r.&
nia v.ytn~aIośd IV axfzimnej niezw}kkj pa
cy. 

v.ryrnagaI\Yl'l kwalifikacjami oraz kwalifikacyjne do Volkswagena 120 
urni.ejętnościami -Szczegółową proce- osób, spośród nich Nlelll.CY wybrali 54 
durę działania określimy podczas ko- bezrobotnych, którzy od l paździemi
lejnych spotkań - powiedziala nam ka uczestniczą w stażu finansowanym 
Gabńela Baranowska, dyrekror Wy- po połowie przez PUP oraz fumę VoIk-
działu Inicjatyw Gospodarczych i R8n- swagenMotor Rllska 
ku Pracy w polkowickim Urzędzie, Staż będzie tnvaI. pół roku, a po jego 
czlonekzespołu Sanden-Praca, zakończeniu 50 procent ną)lepszych 

Podczas pierwszego spotkania tego stai&stów zostanie zatmdnionych w 
zespolu przedstawiciel. Sandena zade- Sandenie, między innymi na stanowi
klarował, że Japończycy mogą każde- skach brygadzistów. I\Jrozumi.enie 
go roku zatrudniać kilku absolwentów okreśJ.ąjące zasady współpracy między 
SZkól technicznych, QC'liYWiście po Sandenem, VW MP a Rlwiatowym 
uprzednim sprawdzeniu posiadanych Urzędem Pracy zost.alo podpisane 8 
przez nich umiejętności. W związku z wrz.eśnia. 

tym zdecydowano, że zespól Szkól w 
Chocianowie będzie kształcił przy-
szłych absolwen
tów w oparciu o 
wymogi określone 
przez przedstawi
cieli firmy Sanden 

R>za porozu-
mieniem z gminą 
Rllkowice finna 
Sanden podplsala 
też osobne porozu
mienie z Volkswa
gen Motor Rl~ 

oraz Rlwiatowym .. ---
Urzędem Pracy. W 
jego ramach polko
wieki. PUP skiero- 1----' 
wal na rozmowy Koj,ma podpi<UJC lISt mtCn01'lY d .. ryc'14cy hlf.lcCIII" J z.1C'IId-

wewJ m" .. srkatin1w PoJkQwlC 
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Kolejki pod bankiem 
o godzinie 7:35 w fXXliedziaJek 1 J paź
dljemika ponad SlO osób taJo przed brlll
Idem PKO BP S. A \V PoIkol'.iruch w 
oczeIJl'.Ii1Jliu na Z&UP loki/t pl)watyziK)j
nych Mimo lego, że minister lac('/,; Socha 
l\1ięk$zyf pulę lokat do l, 1 miliarcid Z{O

I}dl lo i lak nie stal12}10 ich dla wSl)'SI-

kich d1ftnych W PoI/..owicirn, podobnie 
jeJ/.. w innych miaslclCh jllż kilka dni przed 
rozpoczędl'f1l spaeddŻy /1'.'rVZ}'ły sit;' ko
lejki. 
(j!jlę sporządziliśmy jlJŻ w piąlek (8. /Oi. 
Wtedy zgJO!iily się 54 osobf -mÓ"'I'i jedna 
T n1/eszkarH>k nasltgo miasta. 

Reguły były brutalne, owby L lis/y, które 
nie zgłosi~' .~ię w pOl1iedzia1/..ao.~y ranek 
(11.70) przed bdnkiem b)'/y z niej skreśla
IX". Nad bezpieczeństwem ClI Ma/i poli
cjanci. 

» Rozmowa z doktorem Andrzejem Jurowem, pracownikiem naukowym Katolickiego 

Uniwersytetu Lubelskiego 

Zdarzyła się rewolucja 
- Spotykamy się przy oka1Ji 

konferencji dotyczącej indywidu
alnego planowania życia oraz 
seksualności osób niepełno
sprawnych. Czy często zdarza się 
panu uczestniczyć w tego rodza
ju przedsięwzięciach? 

- Muszę przyznać, że ostatnio 
coraz częściej. Z roku na rok ro
śnie świadomość osób niepelno
sprawnych. Świadomość, tego, 
że mają oni takie same prawa jak 
w pełni sprawni. Konferencja, 
która odbywa się w Polkowickim 
OPS-ie ma charakter naukowy. 
Kiedyś na tego rodzaju sympo
zjach spotykali się głównie ucze
ni, chociaż rozmawiano o proble
mach niepelnosprawnych. Dziś 
standardem jest uczestnictwo 
osób niepelnosprawnych. Co 
jeszcze bardziej budujące ci lu
dzie są aktywnymi uczestnikami 
takich spotkań, zadają pytania, 
wygłaszają swoje sądy. 

- Z tego co pan mówi wynika, 
że w ciągu kilkunastu lat, od mo
mentu rozpoczęcia zmian ustro
jowych w PoLsce wiele się zmieni
ło w sytuacji osób niepełno
sprawnych. .. 

- Bez przesady można powie
dzieć, że w tym zakresie dokona-

ła się prawdziwa rewolucja. Nie 
chodzi tylko o zmiany mentalno
ści osób niepełnosprawnych, 

choć to jest tak naprawdę naj
istotniejsze. Bardzo wiele zmie
niło się też w zakresie prawodaw
stwa. Jest wiele uregulowan, któ
re gwarantują niepełnospraw

nym takie same prawa jak lu
dziom w pełni sprawnym oraz 
wykluczają jakąkolwiek dyskry
minację. Co prawda często życie 
weryfikuje to, co zapisane na pa
pierze, ale to już odrębna kwe
stia. 

- Czy takie konferencje jak ta w 
Polkowicach są potrzebne 
ludziom niepełnospraw
nym, co oni z nich wyno
szą? 

- Zagadnienia cało
sClOwego planowania 
życia oraz seksualności, 
o których rozmawiali
śmy przez dwa dni (4-
5 pażdziernika - od 
red.) są bardzo waż
ne w przypadku nie
pełnosprawnych. 
Dowiadują się oni 
bowiem jakie prawa 
im przyslugtlją, jak 
je egzekwować i 
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jaki to wszystko ma wpływ na ich 
życie. Sfera seksualności jest 
również istotna, bo przecież nie
pełnosprawni mają takie same 
potrzeby jak ludzie sprawni. 
Dzięki zdobytej podczas takich 
sympozjów wiedzy niepełno

sprawnym ła

twiej jest 

'Andrzej Jurow jest /HBcownikiem 
naukowym Katoliclcifłlo Uniwer
sytetu LubelskielO. DoIctorat pi
sał z psychologii, a obecnie jego 
zainteresowania naukowe Icoo
centruJł si, woIc6ł zapdniefJ 

ązanych z polityk4 spolecznł
Jurow Jest CZ'f$fym p

'Idem r6Ż11ep rodzaju ~ 
. dotyczfcyrh alctywizM:ji 

'Społecznej os6b nlepełnolpraw
ych. Jest też UZMnym IpeCJali
fil w zalcresle orpniucJi poza

rz4dowych. 

z życia miasta 

, 

Swięta Z Muszkieterami 
Jeszcze przed świętami Boże
go Narodzenia pierwsi klienci 
będą mogli zrobić zakupy w 
Centrum Handlowym "Inter
marche" w Polkowicach. 

Europejska sieć handlowa 
Muszkieterowie, właściciel 
marki Intermarche i Bricomar
che, buduje w naszym mieście 
dwa sklepy - obydwa przy ul. 
Kolejowej. Według słów najem
cy sklepu Intermarche - Marka 
Skrzypczaka, wszystko wskazu
je na to, że ich otwarcie nastąpi 
pod koniec listopada. Zależy to 
jednak od tego, czy tempo prac 
zostanie utrzymane na dotych
czasowym poziomie. Obecnie 
wznoszone są ściany boczne 
obu obiektów oraz dach. Jest 
już gotowy plac parkingowy, 
doprowadzone są też media. 

- Na otwarcie przewidujemy 
kilka atrakcyjnych promocji ce
nowych oraz specjalne nagrody 
dla pierwszych kupujących -
mówi Skrzypczak - W centrum 
Intermarche-Bricomarche pra
cę znajdą także osoby z terenu 
gminy Polkowice. Jak powie-

działa nam dyrektor WydziałU 
Inicjatyw Gospodarczych i 
Rynku Pracy Urzędu Gminy w 
Polkowicach Gabriela Bara
nowska, jej wydział sam nawią
zał kontakt z przedstawiCielami 
Muszkieterów, tak aby w porę 
zadbać o jak największą ilość 
miejsc pracy dla mieszkanców 
naszej gminy. Wydział zamiesz
czał już informację o warun
kach naboru do nowopowstają
cego centrum w naszej gazecie 
oraz lokalnej telewizji. 

- Obecnie negocjujemy z 
dzierżawcą sklepu, aby rozmo
wy kwalifikacyjne dla miesz
kańców gminy mogly odbywać 
się na terenie naszego urzędu -
dodaje Baranowska. W Wydzia
le Inicjatyw Gospodarczych i 
Rynku Pracy można już skła
dać pOdania o pracę do Inter
marche, a już niedługo roz
pocznie się rekrutacja do skle
pu Bricomarche. 

Polkowickie Centrum Han
dlowe Muszkieterów jako 
pierwsze w Polsce będzie mie
ścić pod jednym dachem sklepy 
Intermarche oraz Bricomarche. 

Roman Tomcza/... 

Pamiętając o kombatantach 
Trzecie Spotkanie 
Kombatantów Po

wiatu Polkowickiego 
odbyło się 1 paź

dziernika 
w Radwanicach. 

W uroczystościach 
uczestniczyło kilkuset by
łych żołnierzy z okresu II 
wojny światowej mieszkają
cych obecnie na terenie po
wiatu polkowickiego. W 
spotkaniu udział wzięli sta
rosta Marek Tramś, wójto
wie gmin wchodzących w 
skład powiatu polkowickie
go, komendanci powiatowi 
policji i straży pożarnej 

oraz przedstawiciele Woj
ska Polskiego. 

Spotkania te, które co ro
ku mają charakter patrio
tyczny, mają na celu zinte
growanie środowisk komba
tanckich w naszym powie-

cie a także są okazją do 
wręczenia wyższych stopni 
wojskowych byłym żołnie

rzom armii polskiej. spot
kanie otworzył Marek 
Tramś, który w swoim prze
mówieniu podkreŚlił zasłu
gi, jakie byli bojownicy o 
polskość tych ziem wnieśli 
do historii naszego powia
tu, oraz wyrazi! opinię. że 
najmlodsze pokolenia dol
noślązak6w powinny brać 

przykład z ich patriotycz
nej, bohaterSkiej postawy. 
Następnie starosta wręczył 
dwóm kombatantom nomi
nacje na pierwsze stopnie 
oficerskie (podporucznika), 
nadane im przez prezyden
ta RP. 
Uroczystości ubarwi! wy

stęp dziecięcego zespołu 

regionalnego, oraz słynna 

radwanicka orkiestra dęta. 
T o Ro 



Nasze tematy 

~park dla ~ dzieci 
fłal1-ie. 6 f}~ dziro Z IfretV lJ1in z\,1,iązJ<u 
unin lifjęOO ~ 1aizA~Mę> ska-l)'SIa z 
atrckji jaM= cimJje (Xil;o. .. i:i<i ~ NJ 
Iffi'fIi(> 00iekJu już IUJ5Z~~ "ł Zi1ję:1a .. ~. 
mTliKh Cl\ \91LY blfxJziny lA'}'druri tiz)a
nę,u. Pf<yj za nieZGlM. 
Fłąr<Vl ru:YI2tJ\<\·cll}' ~ (XZ& pawszy 
>arestrrdu S7J.o1nfgo 2004,2005.1\i> ~\')" 
kkcz~ że wfT.l)slkm na ~ I-\pszP 'iię 
W ~Zili;f s,kdrr~dl. 
-Nie nm1 nk: prztrMł<n lfmL ~1.1ęzp-ze
dwnie ~n że tąp rrxJ.rĄU irtjal}Wl 

d>aInk \~ *war. ,~cb('/.:tll, 
km ro'l-i o ~uJiu ckNqxl dl 
~ na rl:v.~m pazianiI! i eJi,TllTr; 
\'I-8Ilitl lliinCw tym ~-mów; Tlclll 

PfoIr~ oo."Y{X'f"LI!'SNpif1Jfku. 
I'trpn rru/iz(A'\Iij1)' jt'st aJ 1»en\~ilqp rw
dzimI,a Cbjmup CKZTIió.v wSl)'slkkh 
szkfJ fX~W.\,dJ z ttml1l?7Ji11l\1,o·z.t 
C}dl L .. ..,iązt* U1lVl ZifIęiia !vJiedzhM'IP-
-Skorzy;tJ z nieg> 5739 LJZllK5v.t z 19 szi.:(i 
pocIst;r.\O.",}-rh - nń,.,,; Rtruta l\dJtn z Aqu-

~ 

Przez pim'&}' 5eIne;lr kaid}' z lIC'LnOO' 

rtlZ w miesićpJ odwiedzi łld~' łu'if:'flCM.C1 
poIkO'Md<it'f,'O obieI.tu. 
- T n iJ.Jrdzo doblT' rolWl,,}liJI1ia. bez pf"OCf'
densu IV skaJi kraju. Pokml;t'jcll.. rtJA\1ą
za' problem czwartej cxJziny l"1r:howa
niJ fil}!ZJ1t1,'IQ. Mam nawieję, N w ptzy
sz/c.Ńi wspólpraGl międz) fIJ/TJ; a ZGZM 
będzil' ,wflic O\uxna jak chtychaas -
fTlÓI~i PioIr ~ 

li Rozmowa z Piotrem Borysem. prezesem polkowiekiego Aquaparku 

Musimy sprostać konkurencji 
- Pełni pan funkcję pt'f!ZE5l od niedaw
na.)ak się pan czuje w nowtj roli? 
- Na razie jestem na etapie poznawania 
sytuacji spólki. Zdaję sobie doskonale 
sprawę z faktu, ze w najbliższym czasie 
"'rT'Ośnie nam potężna konkurencja i 
trzeba będzie jej sprosta<: We Wrocła
wiu kosztem ponad 100 milionów zło
tych powstaje wielki obiekt podobny do 
naszego. Rozpocznie on swoją działal
no~ na początku 2006 roku. Mamy 
więc półtora roku na przygotowanie się 
do walki konkurencyjnej o klienta Nie 
ukrywam, ze mam już kilka p6mysl6w 
oraz wizję funkcjonowania Aquaparku w 
Polkowic:ach. W najbliższym czasie zaj
miemy się realizacją owych pomysłów. 
-jalde ID pomysły? 
- Rozpoczęliśmy realizację projektu .. ~-
korzystania naszej hali basenowej do za
jęć z dziećmi z terenu gmin twonących 
Związek Gmin Zagłębia Miedziowego. 
W pierwszym semestrze tego roku 
szkolnego prawie 6 tysięcy dzieci sko
rzysta z atrakcji Aquaparku w ramach 
czwartej godziny wychowania fizyczne
go realizowanej w szkotach. Program 
obejmuje uczniów 19 szk61 podstavvo
wych z terenu ZGZM. Doskonale wpi
suje się on w strategię wyr6wnY'1'ania 
szans rozwojol.vych dla dzieci z terenów 
wiejskich. jeżeli program się przyjmie to 
będzie nadaj reali-
zowany, bo 
jest. taka wola 
ze strony 
władz 
ZGZM. 
(kt6rym 
przewod-

czy burmistrz Emilian Stańr:zyszynJ oraz 
dyrektorów szkól. To jest jeden obszar 
naszej dzialalno§cj. Ponad/o zamieJZC.my 
w najbliższym czasie urudJomit szkólkę 
bilardową. jesteśmy już po wstępnych 
rozmowach z pierwszoligowym klubem 
bilardowym z Lubina, który ....yrazil zain
teresowanie tego rodzaju wspólpracą. 
Będziemy się też ubiegać o środki po
chodzące z funduszy unijnych na budo
wę kriokomOty. Stosowny wniosek zo
stal zlożony do Urzędu Marszalkow.,kie
go, który zajmuje się rozdziałem pienię
dzy ze Zintegrowanego Programu Opt:;L 

racyjnego Rozwoju Regionalnego. Są tyl
ko cztery takie kriokomory na Dolnym 
Śląsku, gdyby udało się taka zbudowat 
u nas to byłby duży krok w kierunku 
stl1IOrzenia IV Polkowic:ach Centrum Re
kreacyjno-Rehabilitacyjnego. Ponadto 
chcemy także uruchomić naukę pływa
nia dla niemowlaków. Z przeprowadzo
nego rekonesansu wiemy, że jest duże 
zainteresowanie tego rodzaju zajęciami. 
NajlvażJliejszą rzeczą będzie jednak wy
budowanie basenu. Moim zdaniem jest 
to niezbędne, by sprostat konkurencji. 
Oczywiście tak duża inwestycja musi 
wpisać się w politykę imvestycyjną. 
Mam jeszcze kilka innych pomysl6w, 
ale na razie nie będę ich zdradzal. 
- Ma pan bardZD arriJitne plany. Tylko 
skąd na ID wziąć pieni;pre? 
- Niektóre pomysły jak uruchomienie 

nauki pł}wania dla niemowląt nie wy
magają praktycznie żadnych naklad6w 
finansowych inne wręcz przeciwnie. 
Uważam, ze źr6dIa finansowania się 
znajdą. Musimy jednak najpierw 
przede wszystkim ugruntować zdoby

tą przez lata pozycję na rynku. Musimy 
sprawić, by klient. który raz przyjechal 
do Auaparku był sklonny tutaj wn5dt. 

O/atego trzeba stworzyć wiele al
ternatywnych form spędzania wol
nego czasu, jak chociażby bilard. 
Rozbudowa bazy rehabilitacyjnej 
też może nam przynieść doda/
kO\1Ie źródla dochodu. Musimy 
zrobit więcej dla pozyskania 
klient6w zbiorowych. Man1y 
przecież ~weJe zakladów pra-

cy wokolicy. T emu ma slużyć między 
innymi oferta promocyjna dla grup zor
ganizowanych. Możemy zaoferować 
niższe ceny od konkurent6w i. to jest. z 
pevvoośdą spory atut który zamierzamy 
wykorzystat. Wtększe ~plywy oznacza
ją więcej pieniędzy na mwestycje, a le są 
niezbędne i na pewno się zwrócą. 
-Cly~zdobyte podczas 
pełnienia pm!Z pana funkcji cz/ooJca za.. 
rzPu~doI~oka
~ się przydatne na nowym stanowisIaJ? 
- M~/ę, że tak. Dzięki temu, że byłem 
najpieIW radnym sejmiku dolnośląskie
go, a potem cz/onkiem zarządu nawią
załem wiele kontaktów oraz zdobyłem 
wiedzę, kt6ra z pozwoli mi skuteczniej 
zanądzać Aquaparkiem. Poza tym, dzię
ki temu, że pracowa/em w zarządzie 
województwa mam szersze spojrzenie 
na polkowicki obiekt i Jego rolę na Dol
ny Śląsku. Uważam, że strategicznym 
zadaniem dla Aquaparku jest sprawie
nie, by był on postrzegany jako najno
wocześniejszy kompleks rehabilitacyjno
rekreacyjny w naszym województwie. 
Dołożę wszelkich starań, by tak się sta
lo. 
- j est pan prezJ!SefTJ od niedawna. Jak 
zareagował pan na propozycję objęcia 
tej funkcji? 
- Przyznam się szczerze, że la propo
zycja mnie zaskoczy/a. Kiedy zmienił 
się zarząd wojew6dZlWa dolnośląskie
go wróciłem do pracy w Agencji Ro
zwoju Regionalnego ARLEG Zająlem 
się normalną praat i nagle otrzyma
łem propozycję od burmistrza Stań
czyszyna. Przyjąlem jib bo to jest no
we wyzwanie, a ja lubię wyzwania. 
Poza tym tematyka rekreacyjno-spor
towa zawsze mnie interesowala 
Wcześniej byłem przewodniczącym 
Dolnośląskiej Komisji Sportu, Rekre
acji i Turystyki. Tak więc te zagadnie
nia są mi bliskie. Uważam, że moje 
pomysły poparte dężka pracą calego 
personelu sprawiib że polkowieki 
Aquapark skutecznie stawi czola ro
snącej konkurencji. 

Rozmawial: Konrad Kaptur 
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Czym skorupka za młodu ... 
Od listopada w Pol
kowicach na basenie 

przy SP nr 3 będą 
prowadzone zajęcia 
nauki pływania dla 
niemowląt. Mogą 
brać w nich udział 
nawet 5-cio mie
sięczne maluchyl 

Zajęcia będą prowadzone przez 
nauczyciela wychowania fizyczne
go, Marka Gontarza. 

- Bardzo niepokoją mnie coraz 
częstsze wady postawy u uczniów 
szkól podstawowych, których 
uczę. Dochodzi nawet do tego, że 
w 24-osobowej klasie aż 14 osób 
ma skierowania na zajęcia korek
cyjne - mówi Marek Gontarz. -
Przyczyn tego stanu rzeczy może 
być wiele, ale wady postawy naj
częściej są efektem zlych nawy
ków i niedoboru ruchu. Dlatego 
ogromnie ważna jest dbałość o 
kręgoslup już od urodzenia. A 
plywanie jest najlepszą formą 

gimnastyki dla dzieci. 
Lekarze są zgodni, że zajęcia w 

wodzie sprzyjają harmonijnemu 
rozwijaniu gorsetu mięśniowego, 
wspomagają procesy rehabilita
cyjne i stanowią świetną profilak
tykę skrzywień kręgosłupa. Uczą 
także prawidlowego oddychania 

Czy rozsądne jednak jest zabie
ranie tak malych dzieci na basen? 

Okaztije się, że tak. Otóż im 
mniejsze dziecko, tym latwiej na
uczyć je pływać, ponieważ ma ono 
zakodowane odruchy z życia pło
dowego - nie boi się, nie otwiera 
ust podczas zanW'Zania. Niemow
lę, które nie chodzi na basen, tra
ci te pierwotne odruchy. Chcąc 
jednak uczyć pływać tak małe 
dzieci, trzeba zachować szczegól
ne środki ostrożności. 

- Zajęcia będą się odbywały w 
szkole nr 3, ponieważ jest tu moż
liwość podniesienia temperatury 
wody do 32 stopni C (normalnie 
woda ma temperaturę 28 stopni 
C). Poza tym V1 zajęciach będą 
brali udzial także rodzice, wejdą 
do wody razem z dziećmi - wyja
śnia Gontarz. - Jednorazowo spę
dzą w wodzie maksymalnie 30 mi
nut, bo to optymalny czas dla ma
łych dzieci. 

Nie można pominąć innych ko
rzyści, jakie niewątpliwie dają za
jęcia w wodzie. Są doskonałą za
bawą, relaksują zarówno fizycznie 
i psychiczrńe. Podnoszą także od
porność młodego organizmu na 
infekcje i zakażenia. Wzmacniają 
również więzi emocjonalne rodzi
ca z dzieckiem oraz zwiększają 
zaufanie dziecka do rodzica oraz 
do własnych możliwości. 

Basen jest zatem dobrą alter
natywą na jesienne, deszczowe 
popołudnia. 

Ewelin.1 uckowska 

Ubrudzić się smarem ... 
- Zdejmij kolektor 

wydechowy, wysz li 
f uj otwory i od razu 
będzie lepiej - m .in . 
takimi radami wy

mieniali się uczest ni
cy I Zlotu Klubowego 
Aut o Klubu Polkowi-

ce, który odbył się 
10 październ ika na 

parkingu koło super
marketu " Champion" 

Zainteresowanych klubem 
samochodowym już od dawna 
było wielu, brakowało tylko or
ganizatora. Tomasz Patron i 
Paweł Morawski zaprojektowa
li stronę internetową 

(www.akp.neostrada.pl), zwo
łali kolegów, wydrukowali i roz
dali ulotki oraz rozwiesili pla
katy. 

- Ze względu na to, iż było 
to nasze pierwsze spotkanie 
klubowe, nie przewidzieliśmy 
większych atrakcji. Mimo to 
liczba uczestników mile nas 
zaskoczyła. Nie byłO wielu sa
mochodów, ale jak. na pierw
szy raz bylo bardzo dobrze -
12 autek to dobry początek -
mówi Tomasz Patron. 

musi być sprawne technicznie, 
marka jest nieistotna By wstąpić 
do Klubu należy wypełnić formu
larz umieszczony na stronie 
www.akp.neostradapL 

- Nie tolerujemy jedynie osób 
jeżdżących pod wpływem alkoho
lu - zaznacza Tomasz Patron. 

Miłośnicy motoryzacji samo
dzielnie tuningują swoje pojazdy 
(to tzw. tuning uliczny). Jeden z 
nich z dumą prezentuje spoilery 
własnego pomysłu. 

-To nie sztuka stuningować au
to w firmie. Sztuką jest samemu 
ubrudzić się smarem, spędzić w 
garażu pOł roku. Wtedy wiesz, że 
to naprawdę twoje auto - mówi 
"Żywy" Geden z uczestników Zlo
tu) 

Założyciele Klubu liczą na to, że 
znajdą więcej osób zainteresowa
nych wstąpieniem do Klubu. Nie 
są z tym związane żadne koszty. 

- Chcemy tylko aby wszyscy do
brze się bawili, a po spotkaniach 
klubowych miło wspominali czas 
spędzony we wspólnym gronie. 
Musimy jeszcze ustalić logo klubo
we, poszukać sponsorów - mówi 
Tomasz Patron. - Jesteśmy otwar
ci na propozycje, dlatego jeśli ktoś 
ma jakieś pomysły lub sugestie, 
prosimy o kontakt. 

Ewr:/ina Szatkowsb 
Do Klubu r-----------~------, 

może przystą

pić każdy, kto 
posiada samo
chód, nieko
niecznie zare
jestrowany na 
siebie oraz pra
wo jazdy. Auto 
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Z potrzeby serca 
Ponad7~~
tyle uzbierali c:złonkoJVie 
l<Iubu lJciefóvv. Za pienią-
dze kupiono s::hodołaz. 
łóżko rehabilRacyjne oraz 
V'vÓZek inwalidzki dla nie-
pełnosprawnego Piotra 
Moszczyńskiego. W n0-
wym roku szkolnym lide

rzy zamierzają zbierać 
pieniądze gł6.Nnie na 
opłacenie olJiadóN dla 

najbiedniejszych 
uczniów. - Już dziś ma
rny 1200 ~-1TÓv'Vi 
Małgorzata Wacińska, 

opiekunka lideróN. 

Klub liderów przy pollrowiCkirn 
Gir:nna$m m'l działa od dwóch lat. 
W tym czasie uczniowie zorganizowali 
wiele akqji mąjących na celu niesienie 
pomocy potrzebującym 

Zbiern1i między innymi pierńądze 
dla chorego na białaczkę Pat!yka oraz 
cierpiącej na rnadką chorobę -pęche
rlNcę-AnŁ 

- WOkół nas jest wiele osób potrze.. 
bl\iących pomocy. My jesteśmy po to, 
by pomagać. Staramy się to robić~
lepiej jak potrafimy - mówi nam Ewe
lina HeiI,jedna z liderek 

-WS'ZiYStkie nasze dzial.aniamąją na 
celu integraqję społeczności ucmiow
skiej w Polkowicach. Chodzi o to, by 
nikt nie był wykluczony z ~ spole<2-
ności -WY,jaśniaMalgorzata Wacińska, 
opiekunka Klubu liderów. 
Każ(\yspcd> doby 
Pozyskanie środków materialnych 

nawet na tak ~ cel jak pomoc 
osobom choIJ'ID nie jest zadaniem Ia
twym Trzeba się wykazać nie lada po
myslowością. Ucmiowie z Klubu lide
rów pomysIówmąją naprawdę sporo. 

- M<YŻna przecież sprzedawać ciasta 
własnej roboty, albo organizować lote
rie Jiantowe. Najważniejsze to chcieć 
pomóc. Potem wszystko się jakoś 
układa -mówi Ewelina Heil 

Rzeczywiście przykład młodych po
lkowiczan z Klubu liderów potwier
dza, że jak się czegoś bardzo chce to 
mOŻIladokonyWcłĆ cudów. 

Podczas dyskoteki zorganizowanej 
w Gimnazjum lideI?N zebrali ponad 
600 złotych oraz prawie 700 pI"lQ'borów 
szkolr\YCh Aby wejść na hnprezę każ
dy musiał zaplacić złotówkę za bilet 
wstępu oraz podarować prnybór 
szkolny. Innym razem uczniowie udali 
się do polkowickich piekarni i skłonili 
ich wlaścicieli do przekazania kilkuset 
pączków na kiennasz "Big Pączek 
Show". Zebranoponad 6OOzlotych. 1b 
tylko niektóre z przedsięwzięć organi
zowanych p~ liderów. ByIy też -
zbiódm makulatury i spotkania ze 
sztukąoraz wiele inr\Ych akqji chaIyta
tywnycb, z ktńrych dochód przezna
czono na pomoc dla ną)bardziej po
trzebl\iących. 

Tojest }iękne 
ostatnim spektakulamym sukce

semmłodych poIkowiczan było zebra
nie ponad 7 tysięcy złotych na pomoc 
niepełnosprawnemu Piotrowi Mosz
czyńskiemu, ktńry od wielu lat poru
sza się na wózku inwalidzkim. Za te 
pieniądze zakupiono warty ponad 11 
tysięcy schodołaz, wózek oraz specjal
ne łóżko rehabilitacyjne. .Pozosta1ą 
c:zęfI:, pieniędzy podarowali sponsorz;y, 
~ innymi Powiatowe Centrum 

,':'CJIIOOOI" Z 11/J!'WI2 PIOtrOWI życIc 

Pomocy Rodzinie orazKGHMMetra
co. 

-Jestem bardzo wdzięczna wszystr 
kim, ktńrny w jakikolwiek sposób po
moglimojemusynowiimisamej -mó
wi Barbara Moszczyńska, marna Pio
tra, emaytowana nauczycielka 

- Dzięki ludzkiej ofiarności będzie 
nam z Piotrem łatwiej ~ - dodąie. 
NJe~na1aurach 
W tym roku Klub liderów r0zpo

czyna trz.eci rok swojej dzia1alności. 
Minęło zaledwie półtora miesiąca od 
rozpoczęcia roku szkolnego, a mło
dzież już zebrala ponad 1200 złotych 

» Mówi Piotr Moszczyński 

na sfinansowanie zakupu obiadów dla 
biednych uczniów. Dzięki tym pierńą
dzom szóstkadzieci będzie mogla jeść 
ciepłe posiłki p~ caly semestt 

- Zbieranie pienięd2iy na obiady dla 
IJ.aS4Ychkolegów to będzie główny ob
szar naszej działalności W ciągu ~
bliisz;ych miesięcy przepl'Owadzimy 
zbiórkę makulatury oraz zorg:mizl\ie
my loteńę funtową. Całość dochodu 
przeznac:z;ymy na ko1ejne obiady dla 
biednych uczniów - kończy Ewelina 
Heil 

Wokół mnie są dobrzy ludzie 
-Jest~ optymistycznie nastawiony 
do żyda. pomimo swojej choroby. 
Skąd czerpiesz rado§t? 
- Teraz jest naprawdę nieźle. Czuję 
się dobrze i wróciła mi rado ~ żyda, 
ale były momenty, że naprawdę czu
lem się tle i nie chcialo mi się żyć. 
Źródłem mojej rado§ci ą ludzie, kt6-
rzy mnie otaczają. 
- Co sprawiło, że sta/~ się radosny? 
-Zaakceptowalem siebie mkiego ja-
kim jestem. Jestem chory i inaczej 
już nie będzie. To jednak wcale nie 
znaczy, że nie mogę się cieszyć ży
ciem tak jak inni ludzie. Poza tym 
przecież są tacy, kt6rzy mają jeszcze 
gorzej, a mimo to jako obie radzą. 
Teraz jest mi latwiej, bo mam w par
cie nie tylko IV mamie, ale i w innych 
ludziach. Dzięki temu czuję się pew
niej. 
- Czy posiadanie schodolazu będzie 
dla ciebie dużym ułatwieniem? 
- O tak, dzięki temu bę
dziemi 
du
żo 

la
twiej 
wyj§ć 

na spa
cer, a lu
bię spacery. 
W ogóle ułatwi mi 
to do§{ istotnie życie. 
Chciałbym bardzo 
podzięko
wać 

wszystkim, którzy przyczynili się do 
tego, że mam chodolaz. Dzięki nim 
moje życie z powrotem nabrało sen
su. Wokół mnie jest dużo dobrych 
ludzi, a to bardzo budujące. 
- Piotne podobno jest~ wielkim fa
nem koszyk6wki, szczególnie żeń
skiego zespołu CCC Polkowice. Już 
niedługo pierwszy mecz ligowy w 
Polkowicach ... 
- Tak interesuję się koszykówką od 
lat. Jestem fanem zespołu CCC Pol
kowice. Nie mogę się doczekać 
pierwszego meczu w naszej hali. 23 
paidziernika będziemy podejmować 
Ostrowię i na pewno wygramy. W 
tym roku w dfLiżynie je t nowy tre
ner i na pewno będzie to bardzo 
udany sezon. Będę chodził na 
wszystkie mecze i gorąco dopingo· 
wał nasze dziewczyny. 

Rozmawiał: Konrad Kaptur 

Piotr Moszczyński nie 
może się doczekać 

pierwszego meczu ko
szykarek CCC Po/kowie 
we własnej hali. Nam 
pokazał sw6j klubowy 
szalik. 

Wydarzenia 

» PODATKOWE ABC 

Darowizny-odliczane od 
dochodu w 2004 r 
Od 2004 r. znacznie ograniczono 
krąg wydatk6w, kt6rych poniesienie 
umożliwia zmniejszenie obciążtm po
datkowych. Wprowadzono m. in. 
znaczące zmiany w ustawach o po
datku dochodowym od os6b fizycz
nych i prawnych w zakresie możli
wo§d odliczania wydatk6w na daro
wizny od podatku i dochodu. 
Obie ustawy dotyczące podatku do
chodowego zezwalają na obniżenie 
podstawy opodatkowania o darowi
zny przekazane na cele wymienione 
wart. 4 ustawy o działa/no~ci pożyt
ku publicznego i wolontariacie. 
Ważne jest, aby darowizna przekazy
wana była: 
- na cele społecznie użyteczne okre
§/one wart. 4 cyt. ustawy, 
- organizacjom, o kt6rych mowa w 
art. 3 ust. 2 i 3 cyt. ustawy o dzia/ał
no~ci pożytku publicznego prowa
dzącym działa/no~ć pożytku publicz
nego w sferze zadań publicznych 
okr~/onych IV tej ustawie, realizują
cym ww. cele. 
Darowizna może być również prze
kazana na cele kultu religijnego. 
Powyższe darowizny mOżna odliczy~ 
w wysoko§ci dokonanej darowizny, 
nie więcej jednak niż 350 zł. 
Odłiczeniu (do wysoko~ci 10 % do
chodu) podlegają tylko te darowizny, 

które zo mną przekazane organiza
cjom, O których mowa wart. 3 usta
wy o działałności pożytku publiczne
go I o wołontariacie (i na cele wy
mienione wart. 4 tej ustawy), które 
zostały wymienione pO!'<l'yżej. 
Trzeba też mieć na uwadze, iż odli
czeniom nie podlegaią darowizny na 
rzecz osób fizycznych, o ób praw
nych oraz jednostek organizacyjnych 
niemających o obowo ci prawnej, 
prowadzących działa/no§ć gospodar
czą polegającą na wytwarzaniu \1}'ro
bów przemysłu elektronicznego, pali
wowego, tytoniowego, spirytusowe
go, winiarskiego, piwowarskiego, a 
także pozostałych wyrobówalkoho
lowych o zawarto§ci alkoholu powy
żej 1,5 % oraz wyrobów z metali 
szlachetnych albo z udzialem tych 
metali, lub handlu tymi wyrobami. 
Należy też pamiętać, iż od 2004 r. 
obowiązują przepisy, IV my§1 których 
darowizny pieniężne powinny być 
udokumentowane dowodem wpłaty 
na rachunek bankowy obdarowane
go. Darowizny inne niż pieniężne po
winny by~ udokumentowane doku
mentem, z którego będzie wynikać 
warto§~ darowizny, oraz o wiadcze
niem obdarowanego o ich przyjęciu. 

Iwona Pander, 

kierownik referatu podatku dochodolVego 

Czarna noc 
wKGHM 

W nocy z czwartku 7 na piątek 
8 października w ciągu dwóch 
godzin doszło do trzech zda-
rzeń w kopalniach KGHM. 

wstrząsu górotworu. Na 
szczęście sześciu górnikom 
będącym najbliżej epicen
trum udało się uciec. 

W ciągu niespełna 60-ciu 
minut dyspozytor Jednostki 
Ratownictwa Górniczo 

Po gOdzinie 2 w nocy szty- Hutniczego musial zmobili
gar w kopalni Polkowice - zować dwie ekipy. W każdej z 
Sieroszowice robiąc obchód nich jest 19 osób - ratownicy, 
zauważył leżącego na ziemi lekarz dyżurujący, mechanik 
operatora ładowarki. Męż- sprzętu ratowniczego, kie-

czyznę prze- F;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;;:==~;;;;;;;;;;;;;;;;9il rownik druży-
wieziono d o I r ny oraz kle-
lubińskiego rownik zmia-
szpitala. Nie- nowy. Udało 
stety okazało mu się tego 
się, że ko- dokonać w 47 
nieczna jest minut. - Nasza 
amputacja le- jednostka jest 
wego pod- przygotowana 
udzia. - Nie na dwa, trzy 
wiadomo jak zdarzenia jed-
doszło do tego nocześnie 
wypadku, zapewnia Le-
mężczyzna był on Budziło-
w szoku, na wicz ( na zdję-
granicy utraty ciu ), dyrektor 
przytomności JRGH. - Kiedy 

powiedział ekipa z leka-
nam Dariusz rzem wyjeż-
Wyborski, rzecznik KGHM. dża do jednego zdarzenia 
Niespełna dwie godziny dyspozytor jednocześnie za

wcześniej w tej samej kopal- czyna kompletować tzw. eki
ni zapalił się samojezdny pę zabezpieczającą. Jeśliby i 
wóz - obrywak. W strefie za- ta wyjechała organizuje się 
grożenia znajdowało się 33 trzecią. Do naszej dyspozycji 
górników. Na szczęście zady· jest 400 ratowników ze 
mienie nie było duże. Akcja wszystkich oddziałów Pol
gaśnicza trwała okolo godzi- skiej Miedzi. 
ny. Po godzinie od tego zda-
rzenia, około l w nocy w ko
palni Rudna doszło do 

Anna O adczuk 

::: 
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Zyć godnie, to tak wiele ... 
Stowarzyszenie cha
rytatywne "Żyć God
nie" działa w Polko
wicach już od czte-

rech lat. Statutowym 
obowiązkiem i celem 
wszystkich działań 
stowarzyszenia jest 
wszechstronna po
moc osobom niepeł
nosprawnym i star-

szym. 

W ramach swoich tego
rocznych przedsięwzięć 

stowarzyszenie zorganizo
wało kurs języka migowego 
dla pracowników instytucji 
polkowickich. Kurs był pro
wadzony od lutego do 
czerwca w budynku Powia
towego Zespołu Ds. Orze
kania o Niepełnosprawno
ści. Absolwenci kursu języ
ka migowego, oprócz komu
nikatywnej znajomości ję

zyka, uzyskali certyfikaty 
uprawniające ich do konty
nuowania nauki języka mi
gowego na wyższych pozio
mach. Wolą stowarzyszenia 
jest zorganizowanie kolej
nych edycji tego kursu w 
następnych latach. 

"Żyć Godnie" - organiza
tor ubiegłorocznego gmin
no-powiatowego Dnia Osób 
Niepelnosprawnych - było 

w tym roku współorganiza
torem tego święta, które 
odbyło się w Dalkowie. Pol
kowickie stowarzyszenie 
przekazało na ten cel środ
ki finansowe. 

Obecnie trwają prace sto
warzyszenia nad stworze
niem w Polkowicach Warsz
tatów Terapii Zajęciowej. 
Całość środków finanso

wych jakie stowarzyszenie 
otrzymuje od gminy Polkowi
ce jest wydatkowana na za
kup sprzętu rehabilitacyjne
go dla osób niepełnospraw
nych z terenu gminy Polko
wice oraz na sfinansowanie 
imprez zaplanowanych w 
harmonogramie stowarzy
szenia. Sprzęt rehabilitacyj
ny jest następnie udostęp
niany osobom potrzebują

cym z terenu gminy na zasa
dach umowy-użyczenia. Za
rząd stowarzyszenia "Żyć 
godnie" stale prowadzi zaję
cia mające na celu podnosze
ni kwalifikacji swoich człon
ków w zakresie pomocy oso
bom niepełnosprawnym. 

Roman Tomcz,lk 

Kot pod ziemią 
Zamknięta kabina, zbrOjone 
szyby i klimatyzacja. Taki 

komfort ma mini kot, wóz ko
twiący wyprodukowany przez 
miedziowy zakład Zanam Leg-

met z Polkowic. 

Mini kot to samojezdny wóz 
kotwiący przeznaczony do za
budowy kotwi automatycznymi 
wieżyczkami wiercąco - kotwią
cymi w wyrobiskach górni
czych. Mówiąc prościej to ma
szyna do zabezpieczania przed 
zawaleniem chodników kotwa
mi czyli prętami. - Zadaniem 
mini kota jest wykonanie obu
dowy kotwiowej, która ma za
bezpieczyć strop przed opada
niem - tłumaczy Andrzej Ja
nowski, prezes Zanam Legmet. 

Maszyna jest przystosowana 
do pracy na tzw. niskich pokła
dach. Ma zaledwie 1,4 m, jest 

szeroka na 2,3 m i długa na 10 
metrów. Waży 14 ton. - W klasie 
maszyn niskich mini kot jest 
jednym z naj niższych na świe
cie - zapewnia Andrzej J anow 
ski. 

Pojazd może poruszać się do 
przodu i do tyłu, - Przy jeździe 
do tylu niezbędne jest korzy
stanie z kamery ze względu na 
ograniczoną widoczność. W ka
binie jest zamontowany spe
cjalny monitor, w którym ope
rator widzi obraz przekazywa
ny przez kamerę zainstalowaną 
na zewnątrz - tłumaczy Leszek 
Stojko, główny inżynier ds. pro
dukCji w Zanam-Legmet. 

Maszyna będzie testowana w 
kopalni Polkowice - Sieroszo
wice, Jeśli się sprawdzi Zanam 
Legrnet rozpocznie jej sprze
daż. Przewiduje się, że będzie 
kosztowała około 1,2 mln zł. 

Anna Osadczuk 
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Welkener honorowy 
Pro/Psor Burkhardt V\!elkener, ('mŁ"}'
towany PI'I'ZC5 Volkswagen Motor 
Po/~kił w Polkowicach otrzymal z rąk 
rektora Politechniki Vt'roclclw.;kiej Ta
deusza Lutego tytul honorowego pro
fesora tejże uczelni. Uroaple prze· 
ktlZanie I,<;tu grćl/IJ/aqjnego OI'iJZ do
kumen/u potwierdzaj'lcf'gv w-/'lpienie 
do lJ~lCZylneg() grona o,.\yróźl1ionych 
tym tytułem nastąpiło 1 października 
podczas inauguracji roku akadr'mi< -
kiego IH' wrodaw kiej uC/e/m. 

T)·tul łmorc1>wgo prrlr!sofa (Tlj'Zlli1>Yany 
jest naukrM<vrą ktmy zas/l/źyli . .Ję VeL'tL 

!finil> dla f'OZ11ojU rwld. Wl:'Iktre-przez 
.'-.Zf!Śf lat był ptł'Zf!'('f11 ~Nk~\ą\m A'kJtc.r 
IbMa w fblku. ... icrl. W~ (TcKX>'>\'iJ/ 
nliędzy innymI w C1Jiruh b1fl1ie ck> dziś 
pro.\OOzi Z'iłj;cia zr Qudt.Yltami jedl"K'f!11 
~'lfnt(iSl}dl Unl\'A:.'t'S}IC'(ów, aJ tOku w,ttl
cill<'Ż ~i74i: Zcll7.4dT.r1n~ w poI,Iull11c
kiej ~ ~'\1-iv.q StkoIe Ftz('dsi~ 
1)i(Jfr'zrl!O i Techniki. Hlla Hi""cnvtYlI ~'
luf}' ~('Il protl'SiWN l'nIitff'hnllJ 

WrocfiM.:<ókkJ' oIl2}mali także pmfl:'5Ol'fM.ie 
jlrL}' LevcL}'ń'JJ (lIiV F.!{I,'f'fliuv 0,tllla. 
• Ozil.*i IilI<im ludzKm imię I.JSZej uaelni 
j.!:;t 1Ilc1f1f! m Q/yrn .q,lroe. ~1afą oni 
111trlłw.;ka naukJ,' i S1 ,.,.zlXan d/a m/cxJ;d1 
crlptÓIV ruulJ -fXMiedziaJ pa:k:tas U11'XZ}4 
stfbTO rwania tytlIłu rt oktor T;xfn..!.ą Luty. 
Prorer,oro. ... i WalknHtM1 Bralullljemy ''''Y' 
mżnienia i ?)o}my ,'I-it. fil sllkt'e!;6.v mz 
"11n~ak:ro w pa}' L poIkmUcJvmi ,ltrl:n
tamr. 

T\Ón",d K.1ptllr 

»Mówi profesor Burkhardt Welkener, honorowy profesor Politechniki Wrocławskiej 

To dla mnie powód do dumy 
- otrzymał Pan tytUł ho

norowego profesora jednej z 
najlepszych uczelni tech
nicznych w Polsce. Jak się 
Pan czuje? 

- Czuje się szczęśliwy i 
dumny. Szczęśliwy ponieważ 
jest to bardzo nobilitujące 
wyróżnienie i wielki honor 
dla mnie. Powodem do dumy 
natomiast jest to, że doce
niono to, co przez lata robi
lem pracując dla koncernu 
Volkswagena w Polsce i 
Niemczech. Stosowane prze
zemnie metody zarządzania 
dużym przedsiębiorstwem 
znalazły uznanie w oczach 
autorytetów świata nauki i 
to jest wielki powód do du
my, zarówno dla mnie, jak i 
dla firmy, w której spędzi
łem wiele lat życia. 

. Od kilku miesięcy jest 
Pan emerytem. Na brak za
jęć jednak Pan chyba nie na
rzeka? 

- Oj nie, pracuję jako pro
fesor w polkowickiej Dolno
śląskiej Wyższej Szkole 
Przedsiębiorczości i Techni
ki. Raz w miesiącu przyjeż
dżam do Polkowic i wykła
dam organizację zarządza

nia. Poza tym mam wiele 
okazjonalnych wykładów, 

pracuję też na Uniwersyte
cie w Szanghaju . Zdecydo
wanie na brak zajęć nie na
rzekam. 

- Jest pan wykładowcą w 
polkowickiej Dolnośląskiej 
Wyższej Szkole Przedsię
biorczości i Techniki. Czy 
istnieje możliwość, że bę
dzie pan prowadził zajęcia 

ze studentami Politechniki gdzie również pracuję na 
Wrocławskiej? jednym z tamtejszych uni-

- Jest mało prawdopodob- wersytetów. Znam też stu
ne, bym cyklicznie prowa- dentów z innych krajów. Mo
dził zajęcia z wroclawskimi gę powiedzieć, że polscy 
studentami, bo zwyczajnie studenci są bardzo glodni 
nie mam na to czasu. Nie wiedzy. Chcą wiedzieć wię
wykluczam jednak, że od cej i więcej. Posobnie jest w 
czasu do czasu pojawię się Chinach. Myślę, że to wyni
na tej uczelni i wygłoszę ka z tego, że młodzi ludzie z 
Okazjonalny wykład, jestem takich krajÓW jak Polska do
przecież profesorem honol'o- strzegają, że tylko ciężką 

wym. Jestem otwarty na pracą i nauką można do cze
wszelkie propozycje w tym goś w życiu dojść. Wiedzą, 

zakresie. że wyniki w nauce mają 

- W Polkowicach będzie ~ ..... przełożenie na wysoki 
pan prowadził zajęcia już standard życia. To 
drugi rok. Jak ocenia bardzo pozytywne 
pan poziom studentów zjawisko. 
DWSPiT. Czy jest 
wyższy niż w przy
padku studen
tów z innych 
części świata? 

-. Niedawno, 
tuż przed dzi
siejszą 

czysto
ścią 

we 

Wro
cła

wiu 
bylem 
w Szan
ghaju, 
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~ Od ponad miesiąca w naszym województwie ukazuje się nowy tygodnik "Panorama Dolnośląska". W czwartym nu-
J merze (PO z 3.10.2004) tego opiniotwórczego pisma ukazał się tekst pióra Mariusza Lalewicza opisujący sukcesy 

inwestycyjne Polkowic. Poniżej prezentujemy jego obszerne fragmenty 

Pomysł na miasto 
Okoliczne miasta z zazdrością patrzą 
na Polkowice. Kiedyś zapyziała dziu
ra, jakich wiele było na Dolnym Ślą-

sku, dziś - bez przesady - jedna z 
ładniejszych, dostatniejszych i wciąż 
dynamicznie rozwijających się miej

scowości. 

podnoszenie standardu życia miesz
kańców, uczynienie z Polkowie atrak
cyjnego ośrodka wypoczynku i rekre
acj~ miejsca sklaniąjącego do osiedla
nia się tu na stale. 

Gdzie tkwi dIabel? 

Wystarczyło 15 lat, by ~t.socjali-' 
styczna poczwarka przeobraziła się 
w pełnego barw motyla, by w Ęynku 
wyrosły kolorowe kamieniczki, by po
wstało nąjwiększe w regionie cen
trum basenowe Aquapark, by w po
lkowickiej części Legnickiej Specjal
nej Strefy Ekonomicznej zagnieździ
ly się zachodnie fimly. A realizowany 
konsekwentnie w ostatnich latach 
program inwestycyjny pozwoli! wy
budować nowoczesną oczyszczalnię 

ścieków (27 mln zł) . nowe girnna2;jum 
(13 mln zł), zmodernizować stadion 
miejski (9 mln zł), odda ć do użytku 
nowe mieszkania (22 mln zł) . 

Kiedy w głowie burmistrza Polko
wic zrodziła się idea stworzenia w 
Polkowicach strefy ekonomicznej, 
wojewodą1egrńckim byi RNSZard Ma
raszek. Władze państwowe myśJa1y 
wtedy wylącznie o strefie w Krzywej i 
Legnicy. a jednak inwestorzy (sJynny 
Generał Motors) z jakiejś dziwnej 
przyczyny wybrąli Polkowice. 

z plC.·n."~7yc'h. kron.' 7.1111'A'CSw\va:/y 'w TJolkdWic.1Ch. NóJ zcfJrdu uNczyste uruchmT1j,olllt nO\""1 c/oczni. 

KoI$Y amłliIlijr projekt 
W tym roku ma powstać &!glonal· 

ny Pal.k Przemysłowo-Technologicz
ny. Nie ma się więc co dziwić, że w lip
cu właśnie do Polkowic (trzeci raz z 
kolei) pojechał prestiżowy tytuł "Su
permiasteczka", przyznawany przez 
"Rzeczpospolitą" i Centrum Badań 
Regionalnych. W klasyfikacji ogólnej 
tzw. Złotej Setki Samorz.ądów mia
stu przypadlo piąte miejsce. Wśród 
stu polskich gmin, które co roku in
westl.iją nąjwięcej swoich dochodów 
w przeliczeniu najednego mieszkań

ca, Polkowice 0kazaJ;y się nąjlepsze w 
w~ew~edomo~ 

- Nagrody w różnego rodząju kon
kursach i plebiscytach są wynikiem 
wieloletnich dzi.alań - mówi Emilian 
stańczyszyn, burmistrz miasta - Bo 
to nie są nagrody za to, co robimy dzi
siąj. Dzisi.ąj practUemy na to, żeby w 
tych plebiscytach zauważono nas 
również za dwa albo trz.y lata 

stańczyszyn przekonqje, że ta pra
ca oparta jest o jasno określony po
mysł na miasto. Zasadniczo można 
go streścić w trz.ech punktach: sku
teczne pozyskiwanie miejsc pracy, 

- '!b właśnie oni ostatecznie zade
cydowali o umiejscowieniu stre.fY. a 
nie władze polityczne - prz.ypomina 
Stańczyszyn. - My byliśmy w tej do
brej gytuacjL że - z jednej strony -
przyjeżOżali do nas przedstawiciele 
takich finn. jak Generał Motors, '!by
ota, Royal Europa, a - z drugiej - byli
śmy w na tyle dObrych kontaktach z 
władzami politycznymi, że pozwalat1 
nam na skuteczne przeprowadzenie 
wszelkich procedur 

ÓWczesny minister gospodarki 
Wiesław Kaczmarek. któlY doskona
le znał już zagłębie miedziowe, nie 
chciał umiejSCOwić strefy ekonomicz
nej w Polkmllicach Na szczęście dla 
Polkowice, nie zakwestionował wy
boru, jakiego dokonala fuma Roya1 
Europa A przecież powstawały stre-
1Y. w któI)'Ch nie bylo żadnych film I 
do dziś istnieją w krąju tereny o sta
tusie specjalnej strefy ekonomicznej, 
gdzie nikt jeszcze nie zainwestował 
złamanego szeląga. 

Równolegle do rozmów z Roya1 
Europą trwaJ:y rozmowy z !inną Ge
neraJ. Motors. Fakt - byty znacznie 
dłużw,e, a w konsekwencji zakończy
ły się fiaskiem, bo minister postano-

wił stwOrzyĆ strefę ekonomiczną w 
Gliwicach i tam umiejscowić GM, ale 
zainteresowanie Polkowicami tego 
światowego potentata w branży mo
tolyzacyjnej zadziałało jak magnes 
na 'Ibyotę i Volkwagena 

Lokalne centrum 
'!byota wybrala lokalizację w Wal

bl'ZYchu, a zimni i skrupulatni Niem
cy, po wstępnych kalkulacjach finan
sowych uznali, że PoJkowice będą dla 
nich lepsze. No i zbudowali fabrykę. 
Dziś "u Niemca" pracqje ponad ty
si.ącosób. 

Ten spoleczny aspekt, w dobie wy
sokiego bezrobocia, jest niezwykle 
ważny - mówi Stańczyszyn. - Poza 
tym ludzie, który mąją stale dochody 
w sferze produkcyjnej, chcą korzy
sf"..ać z zal'Obionyc..11. przez siebie pie
niędzy, wydawać je na różne przyjem
ności, przyczyniąją się więc do gene
l'Owania w mieście kolejnych miejsc 
pracy - tym razem w sektorze usług i 
handlu. 
żeby mieć inwestora, tłumaczy 

stańczyszyn, trzeba mieć nie tylko 
przygotowaną na jego pl-zY,jęcie infra
strukturę i porządek w dokumen
tach (plany prz.estrz.ennego zagospo
darowania), bo to mąją wsz;yscy na 
świecie. Trz.eba także ciężko praco
wać -nie osiem, ale dwanaście godzin 

Niebieski mundur jednak lepszy 
Policjant z Chocianowa pokonał ... ratowników z kopalni KGHM i 
zajął pierwsze miejsce w Zawodach Drużyn Ratowniczych. Grze

gorz Pytlak był bezkonkurencyjny w duathloni~ pOkonując 
wszystkich ratowników. 

zawcx:lY Drużyn Ratowniczych od
bywają się co roku. Uczestniczą w 
nich, oprócz miedziowych ratowni
ków pracownicy Kopalni Węgla Ka
miennego Brzeszcze oraz Kopalni 
Sanhyd1ytu Nowy Ląd w Iwinach. W 
ramach zawodów odbyły się trz.y kon
ktrrencje - wiedza o ratownictwie na 
zasadzie teleturnieju ':Jeden z dziesi.ę
ciIi', konkurs mechaników sprzętu 
ratowniczego oraz konkurencja głów
na -bieg2 x 2200 m ijazda na rowerze 
na 24 -kilometrowej trasie. 

Piotr Budzilowicz z kopalni Lubin 
okazał się ną]1epiej poinfonnowany w 
zakresie wiedzy ratowniczej. - Nąj 
trudniejsze byty pytania z ratownic
twa węglowego, ponieważ są tam 
przepisy, których my na co dzień nie 
stosqjemy -mówi zwycięzca 

Konkurs dla mechaników sprzętu 
ratowniczego wygrał Krz.ysztof Gierla
chowski. z KSRG Polkowice - Siero
szowice. 

na dobę. Szukąjąc inwestora, przeko- jednak została zweryfikowana). po-
nywal, nie wolno rzucać siecią (kolo- stanowily stworzyć alternatywę dla 
rowe foldelY), bo to mamowanie pie- miedziowej monokultury przemysło-
niędzy, ale od razu harpunem. Czyli wej, bUdqjąc specjalną strefę ekono
nąjpierw trz.eba wyśledzić, kto się in- miczną i ściągając do miasta zagra
teresqje Polską, znaleźć ludzi., którzy niczne inwestycje. 
doprowadzą prezydenta czy bunni- Uparty i konsekwentny w działa
strza do szefa danej ti.mJy, a potem po niu bumrlstrz Emilian stańczyszyn, 
prostu do niego pojechać, bo telefon jeszcze na długo pI1.ed zmianami ad
czy pismo niczego nie zalatwią. ministracyjnyrni w kraju. wydawalsa-

Wreszcie, poprzez --=======~~~======:;-, morz.ądowe pi
wszelkie możliwe r; smo pod nazwą 
układy personalne, - Przychy/noU władz samo- ''Kurier Powiato-
wspierać l pielęgno- rządowych pomogła nam w wy". Okoliczni 
wać nowy układ, sprawnym przeprowadzeniu śmiali się z niego, 
podlewać go ni- procesu inwestycyjnego - przekonywali, że 
czym wrażliwą 1'0- tłumaczył Telewizji Polskiej Polkowice nigdy 
ślinkę, żeby rósl w prezes firmy Sanden Tadao powiatem nie bę-
silę. Kojima. dą i że dążenia 

'I'a'az s!e me bU!IIlistrza są tyl-
Smlf:ią ko realizacją jego 

Polkowice wyko- wybqjaJ:ych ambi-
rzystaJ:y szansę, ja- cji. Pewnie jest w 
ką przyniosły zmia- tym sporo racjL 
ny ustrojowe i usta- co z tego jednak, 
wa o finansowaniu kiedy cel został 
samorządów. Na osiągnięty. a mia- . 
pierwsze inwestycje sto rozkwitło go-
pozwolily im podat- spodarczo. 
kizzakładówgórniczychzawiadywa- C}1atyza:Ivtri.Isz~ "Turzu:;ją 
nych przez KGHM. Potem, kiedy w 1afum1~ Patutma. fAj~ Nr 4 z 
świat poszła plotka o wyczerpywaniu 3.102004 r 
się złÓŻ rudy miedzi (która szybko 

Główna konkurencja była nąj

trudniejsza i wymagała ogromnej 
sprawności. Uczestnicy musieli prze
biec 2200 metrów, następnie wrócić 

do ~ wsiąść na rowery, pnejechać 
24 kilometrową trasą wrócić na metę, 
zostawić rower i przebiec kolejne 2200 
metrów. - Ma ona za zadanie spraw
dzenie wydolności ratowników - po
wiedzial Leon Budzilowicz, dyrektor 
Jednostki Ratownictwa Górniczo -
lfutnicl.ego w Sobinie. 

'frasa była trudna, wiodła przez las i 
polne ścieżki.. Do mety jako pierwszy 
dobiegI Grzegorz; PytJak, sierżant szta
bowy z Komisartatu w Chocianowie. -
Było strasznie ślisko - mówi zdyszany 
policjant po biegu. - Dobiegiem jako 
pieIWS'4Y do mety, dzięki ratownikowi, 
którydrugą~dystansunarowerz.e 
prowadził. Lubię biegać ijeżdzić na ro
werze, nie przygotowywałem się spe
cjalnie. 

W zawodach wzięło udział 46 osób. 
W biegu nastarcie stanęło 26 zawodni
ków i w pozostalych konkurencjach 
wzięło udział po 10 ratowników. 

Allm Osadauk 
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8 Gazeta Pa/kaw/eka Kultura 

» Mówi Jan Kanty Pawluśkiewicz 

Na wszystko mam papiery 
- Wtększość 1udzl utożsamla pana 
~ z twórczością ~ Od 
jak dawna zs,jmqje się pan malar
stwem? 

-Praktycznie przez cale moje ruty
styczne życie ząjmowaIem się muzy
ką. Najpielw pisałem muzykę do tek
stów zespołu '~wa", w której śpie
wa] Marek Grechuta, potem zaczą
łem realizować większe fOlmy. Pisa- . 
lem też muzykę do filmów, współpra
cując przez lata z wieloma uznanymi 
reżyserami. Od kilku lat ząjml\ię się 
żel-artem I nie ukrywam, że zależy 
mi na popularyzacji tej fonny malar
stwa C~ czas jednak pracuję rów
nież nad muzyką. Od ponad 15 lat je
stem Związany z Kazimierzem Kut
zem Realizowałem ścieżki dżwięko
we do większości.jego filmÓw. 

- W ~ ~ pan ba:rdzo 
wiele. Co pana sIdonBo do zsJęcIa się 
malan>twem? 

- Jest to nowa forma ekspresji To 
nie jest jednak tak, że ja nagie zaczą
lem malować. W tej pozornej niekon
sekwencji jest jednak pewien logicz
ny porządek. Bo moim pierwszym 
zawodemjest plastyka. Po szkole pla
stycznej studiowałem architekturę, a 
potem, już w czasie studiów zająłem 
się muzyką. Można więc powiedzieć, 

że wrócilem do korz.eIli. 
- Co je$ pocIągaJącego w żel-arde, 

że~panswoje~tbr
IIij' właśme tą tecbnik:ą? 

- żel-art. wymaga niesamowitej 
p~i i dyscypliny, podobnie jak for
my muzyczne. Ozasem nad jednym 
obrazem pracuje się kilka miesięcy. 
Przeciętnie najeden centymetr kwa
dratowy przypada około 320 kropel, a 
niektóre z nich są dwu - tnywlll'stwo
we. Łatwo wyliczyć, że na centymetr 
kwadratowy może przypaść nawet i 
tysiąc kropel. To wymaga naprawdę 
wielkiej samodyscyplinY i jest szale
nie uspokajające, aja z natuly jestem 
dość POIYWczym człowiekiem. Po kil
ku godzinach spędzonych nad kart
ką, którą pokrywam kroplami żelu 
dochodzę do takiej wprawy, że wy
stukl\ię żelowym długopisem rytmy 

Jan Kanty Paw
lu~kiewicz jest 

znany z tworze
nia muzyki. 

Pracował mię

dzy innymi z 
Markiem Gre
chutą, jest też 

wybitnym auto
rem muzyki fil
mowej. Tworzył 
~cieżki diwię-

kowe między 
innymi do dziel 
Krzysztofa /(je

slowskiego, czy 
Feliksa Falka. 

Od kilkunastu 
lat wsp6łpracu

je z Kazimie
rzem Kutzem. 
Żel-artem zaj-

muje się od 
niedawna. - Za
leży mi na po
pularyzacji tej 
formy sztuki -
m6wi artysta 

z wrażliwością odbiorcy. Dzieła sztu
ki tworzy się dla ludzi.. a pragnieniem 
artysty jest pokazanie swoich dziel 
jak największej ilości odbiorców. 

- Ozivli artyści są w pewnym st0p
niu ekshibiąjonJstami? 

- Myś1ę, że tak, ale nie w większym 
od innych ludzi WS'Cjscy lubimy się 
pokazywać, wyróżniać. Największy
mi ekshibicjonistami są biznesmeni 
Altysta chce zdobyć uznanie dla 
swoich zdolności, podobnie jak biz
nesmen. Pan też jest ekshibic;jonistą. 
bo poprzez pisanie obnaża pan siebie 
przed czyteInikarni Ekshibic;jonizm 
jest wpisany w naturę człowieka 

- Na zakończenie cbcIałbym. pana 
zapytać o to, jak się panu podoba w 
PoIkow1cacll, które są m$n mia
ste<2kiem. Jak odbiera pan reakcje 
nrleszkańr/Iw tego miasta na pańską 
sztukę? 

- Jestem wprost zachwycony tym 
sposobem, w jaki zostałem przyjęty. 
Przyjeżdżając do tutejszego ośrodka 
kultury zobaczyłem wielki bilbord z 
zapowiedzią mOjej wystawy. Podczas 

- Z lI, curue''''rn r:lczg porywczym cz/o\\"ck't:1I7 - mów, JaJJ &nty E,w/Uśk,cw,cz 

El pierwszegospotkaniadyrektorpoka
~ za! mi kilka wersji zaproszeń na wy

stawę. To jest coś, czego w dużych 
miastach się nie spotyka Thtaj wy
darzenie artystyczne ma naprawdę 
rangę wielkiego święta i to jest pięk-

niczym wytrawny 
pianista 

- Jest pan prawdziwym ezWwie.. 
kiem renesansu. Z wykształcenia ar
cllitekt, prz,ez dz!ec;ląt1d Jat pract.ijący 
jako koJDPO'1lYtor IIlU2Q'k111łmowej, a 
teraz jes'l.(2e malaIz. Jak pan to 
WS'4VStko ze sobą godzi? 

akt)wności tylko pozomie się różnią, 
a tak naprawdę są bardzo podobne i 
łączą się ze sobą. 

- Ol;y jest jakiś kIu<2 do ogiądania 
pańskich obrazów. Kryje się za nimi 
jakaś głębsza prawda o świecie. Co 
pan chce pokazać poprz,ez swoją 
sztukę? 

Może to zabrzmi. trochę kokiete
ryjnie, ale ja na wszystko mam papie
ry. Skońezylem szkolę plastyczną, 
więc o malowaniu mam pojęcie i nie 
sprawia mi to problemu. Z wykszta1-
ceniajestem architektem i to z pew
nością ułatwia mi zarówno pracę pla
stycznąjak i muzyczną. Architektura 
uczy bowiem z jednej strony syste
matyczności, z drugiej natomiast 
prv.estrz.ennego postrzegania świata 
Tak więc widać, że wsZYstkie moje 

- Myślę, że wS'Cjstkie dzieła sztuki 
są robione po to, by coś wyrazić. Na 
pewno takjest i z moim obrazami, ale 
najlepiej niech każdy sam odczyta z 
nich to, co dla niego istotne. 

- Ozivli wyk1uc:z.a pan uprawianie 
sztuki dla sztuki? 

- Zdecydowanie tak, ale podkre
ślam, że to jest tylko moje zdanie. R0-
bienie sztuki dla sztuki nie ma sensu. 
Po co pisać wiersze. których nikt nie 
przeczyta, czy malować obrazy, któ-

Słowa dla dzieci 
Pełna sala, popisy deklamacyjne i niekońc:zące się pytania. 
W ubiegły czwartek (07.10) dzieci ze Szkoły Podstawowej 
nr 2 w PoIkowicat:ń ~ janinę Zimi~ znaną pisarkę. 

Spotkanie autorskie odbyło się w czytelni szkolnej. Wszyst
kie dzieci doskonale znały literackie dokonania Janiny Zimir
skiej z wae niejszych lektur. Sala czytelni wypelniona była 
rysunkami dzieci, które i/ustrowały wydarzenia z książek 
pani Janiny. Autorka m. in. "Historii całej o tym jak zima z 
mrozem §Iub braJa" była szaerze wzruszona, kiedy dzieci 
popisywały się przed nią deklamacjami jej wierszy. -Zaw
sze uważałam, że każde dziecko zasluguje na szaękie -
powiedziala Zimirska - dlatego moja praca pisarska polega 
głównie na tym, aby choć odrobinę tego szaęścia moc 
przekazać dzieciom poprzez lekturę moich opowiadań i 
wierszy. 
Janina Zimirska mieszka w malej podgrębocickiej wsi Wil
czyn. Pisze wieme i opowiadania od 12 roku życia. Pasją 
do czytania książek zaraził ją ojciec, który byl mi/ośnikiem 
literatury sienkiewiczow kiej. Wydala już cztery książeczki z 
wierszami" prozą dla dzieci. Od kilku lat należy do Clo
gowskiego Stowarzyszenia Uterackiego. Swoje "dorosłe" 
wier. ze publikuje IV almanachu nvórc6w głogowskich "D0-
rastać do wiersza" jej ulubionym autorem jest Maria Ko
nopnicka. 

Roman Tomczak 

rych nikt nie obejrzy. Esenc;ją sztuki 
jest konfrontacja wrażliwości artysty 

Nowatorski artyzm 

ne. 
Rozm.r.vi;u; Konrad &prur 

-Aroganckie, ale udręczone, piękne i romantyczne - za to wszystko 
obdarowuję je medalami - tak artysta Jan Kanty Pawlu~kiewicz tIu
maczy swój obraz "Krajobraz kobiety z pólksiężycem i medalami". 
Plamy tuszu ą tłem dla wykonywanych żelowymi pisakami postaci 
ludzkich, zwierząt i owadów. Całą wystawę mozna obejrzeć w 
przyciemnionym świetle, co dodaje tajemniczości oglądanym obra
zom. Podczas wernisażu goście zostali wpuszczeni do zadymione· 
go pomieszczenia, a artysta latarką roz wietlał poszczególne obra
zy. Każdy z /lich zmusza do my~lenia, każe się zatrzymać, choć na 
chwilę. Aulor pokazuje zr6wnanie świata ludzi, zwierząt i owadów. 
Czlowiek w przyrodzie nie jest jednostką dominującą - takie jest 
główne przesłanie Jana KanIego PawluśkielVicza. Wystawę prac kra
kowskiego artysty będzie można oglądać do 30 patdziernika I Pol
kowickim Centrum Animacji. 

» BIBLIOTEKA POLECA 

Podręcznik Akademicki 
John Stewart, wykładowca w 

Universi.ty ofWashington, redaktor 
książki "Mosty zamiast murów" ze
brai bardzo różne prace, które z 
rozmaitych perspektyw: psycho
logicznej, socjologicznej, filo
zoficznej i medycznej, uka
zują funkcje i dobro
dziejstwa osobistej 
komunikacji. Jest 
to podręcznik 

komunika-

na-

za
wiera bo
gaty i trafny 
wybór tekstów 
naukowych i po
pularnonaukowych z 
zakresu komunikacji 
werbalnej i niewerbalnej, 

gdzie omawiane są między innymi: 
rozwijanie umiejętności posługi-

wania się słowem, rozwijanie 
umiejętności posługiwania 

się słowem, rozwijanie 
umiejętnOŚCi słucha

nia, odlaywanie wła
snych barier ko

munikacyj
nych i ko

munika
cja 

między

kulturowa 
Podręcznik 

zostal napisany 
z myślą o studen

tach psychologii, so-
cjologii, kulturoznaw-

stwa pedagogiki. Poprzez 
atrakcyjność tematów i przy

stępny język może wzbogacić wie
dzę każdego zainteresowanego 
własnym rozwojem i polepszeniem 
swoich kontaktów z ludźmi 



Ogłoszenia 

Ogłoszenia drobne 
KUPIĘ 
KUplę mlesz ame o . 60m w 
w budownictwie do 15 lat. 
Tel. 845 11 86 po godz. 18 
Nr OD/1/21/04 

Kupię mieszkanie w Rynku od 
38m do 60m kw. 
Tel. 505 096 843 
Nr OD/2/21/04 

SPRZEDAM 

Sprzedam 2-pokojowe miesz· 
kanie na osiedlu Centrum, 50m 
kw, piwnica 8m kw, parter. 
Tel. 609 86 56 30; 847 41 28 
Nr OD/4/21/04 

Sprzedam dom w zabudowie 
szeregowej, 200mkw, ostatni, 
zadbany ogród, oś. Polanka, 
cena 1200zl/mkw 
Tel. 605 106201 
Nr OD/5/21/04 

Sprzedam duży fotel w stylu 
retro, dębowy, w idealnym sta
nie. Cena 330z1 do uzgodnienia. 
Tel. 724 88 09; 880 820 360 
Nr OD/6/21/04 

Sprzedam działkę budowlaną 
7a w Polko wicach DolnYCh na 
osiedlu nowo wybudowanych 
domów. Cena do uzgodnienia. 
Tel. 505 '220 880 
Nr OD/7/21/04 

Sprzedam działkę budowlaną o 
pow. 2,90a w okolicy ul Dą
browskiego. 
Tel. 606 698 178; 606 698 167 
Nr OD/8/2l/04 

Sprzedam działkę budowlaną 
w Polkowicach Dolnych, 10a. 
Cena do uzgodnienia. 
Tel. 8311039 
Nr OD/9/21/04 

Sprzedam działkę budowlaną 
w Polkowicach DolnYCh, 10a. 
Cena do uzgodnienia. 
Tel. 840 09 66 
Nr OD/10/21/04 

---=.------
Sprzedam działkę budowlaną 
w Polkowicach Dolnych 14a, 
uzbrojona. 
Tel. 726 02 61 
Nr OD/11/21/04 

Sprzedam działki budowlane 
ll-arowe w Sobinie. 
Tel. 605 260 591; 845 96 73 
Nr OD/12/2l/04 

Sprzedam działki budowlane w 
Suchej Górnej w pełni uzbrojo
ne (skrzynka ZK, kanalizacja, 
gaz, woda). Cena 2500zl!ar 
Tel. 84791 89 
Nr OD/13/21/04 

Sprzedam działki budowlane 
(z możliwością podziału) w 
centrum Biedrzychowej . Cena: 
od 2600 do 3000zł!ar 
Tel. 84799 11 
Nr OD/14121/04 

Sprzedam garaż przy ul. Kole
jowej ( kanał , światło ). Cena 17 
OOOzl 

Tel. 847 49 08; 603 45 88 44 
Nr OD/15/21/04 

Sprzedam garaż przy ul. POlnej 
L-16 
Tel. 749 53 06 
Nr OD/16/21/04 

Sprzedam meble czarne: kom
plet + lawa z kafelek, stan do
bry. Cena 500z1 do uzgodnienia. 
Tel. 845 60 01; 605 230 790 
Nr OD/17/21/04 

Sprzedam mieszkanie 3-poko
jowe, 53mkw, w centrum Choj
nowa. 
Tel. 847 47 09; 602 514 343 
Nr OD/18/21/04 

Sprzedam mieszkanie M-3, 
51,60mkw, Chocianów, nowe 
budownictwo, telefon, plac pod 
garaż. 

Tel. 818 53 26 po godz. 20 
Nr OD/19/21/04 

Sprzedam mieszkanie przy ul. 
Górników, pow. 51mkw, do za
mieszkania, wyremontowane, z 
2 piwnicami 
Tel. 504 157 804 
Nr OD/20/2l/04 

-
Sprzedam mieszkanie własno-
ściowe, 65mkw, w centrum Je
leniej Góry lub zamienię na 
mniejsze w Polkowicach. 
Tel. 845 31 46; 505 133 120 
Nr OD/21/21/04 

Sprzedam Poloneza Caro 1500, 
1992, instalacja gazowa, ozna
kowany, nowy akumulator, 
przegląd ważny do sierpnia 
2005, hak. Cena 2500zł 
Tel. 749 80 45; 603 861 460 
Nr OD/22/2l/04 

Sprzedam telefon bezprzewo
dowy kupiony 04.2004, na gwa
rancji, pól ceny 100z1. 
Tel. 502 368 982 
Nr OD/23/21/04 ------------Sprzedam wzmacniacz basowy 
LDM-Electronic (100 wat gło
śniki, celebion, odprowadzanie 
tonów niskich, 12-skalowy equ
alizer) 
Tel. 7460368 
Nr OD/2412l/04 

NAUKA 
Anglik uczy angielskiego 
Tel. 604 422 827 
Nr OD/25/21/04 

Niemiecki, angielski tylkO dla 
ambitnych. Lektor o wybitnych 
referencjach, nauczyciel szkól 
średnich i wyższych. 
Tel. 503 703 264; 845 00 86 
Nr ODI26/21/04 

Udzielam korepetycji z j ęzyka 
angielskiego. Niedrogo. 
Tel. 84543 00; 691 410810 
Nr OD/27/2l/04 

PRACA 
Do a owa, lUrowa, Wie 
60 lat, wykształcenie średnie , 

Głogów, Lubin. Polkowice. 
Tel. 068/32 58 407; 691 022 887 
Nr OD/28/2l/04 

Dodatkowa, domowa, wiek 24 -
60 lat, wykształcenie min. śred
nie, Polkowice. 
Tel. 068/32 01 231; 501 523 312 
Nr OD/29/21/04 

POSZUkuję opiekunki do dziec
ka. 
Tel. 502 495 995 
Nr OD/30/21/04 

Poszukuję pracy jako malarz, 
kafelkarz, tapeciarz. 
Tel. 605 106 201 
Nr OD/31/21/04 

Zatrudnię konsultanta ds. in
westycji. Wykształcenie min. 
średnie, odpowiedzialność , 
umiejętności interpersonalne. 
Cv, list motywacyjny na adres: 
chrzanowska _i@interia.pl 
Tel. 693 545 544 
Nr OD/32/21/04 

Zatrudnię samodzielnego zoo
technika do dużego gospodar
stwa rolnego w Wysokiej , gm. 
Przemków 
Tel. 061/436 55 25 
Nr OD/33/21/04 

WYNAJ MĘ 
o wynajęCIa o e us ugo

wo-handlowe o pow. 80 i 
50mkw. Polkowice, okolice 
Rynku, parter, duże okna, la
twy dojazd. 
Tel. 696097 951 
Nr OD/34/21/04 

Redakcja nie odpowiada za 
treść zamieszczanych 
ogłoszeń. 

Za.rz4d Stowarzyszenia Charytatywnego "Żyć Godnie" pragnie serdecznie podziękować 
za Państwa wsparcie w tworzeniU Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

Dzięki Państwa ofiarności poczyniliśmy kolejne kroki, które zbliżyły nas do ostateczne
{{ocelu. 

Liczymy, że w nadchodzącej przyszlośCl zechcą Pań two podtrzymać wsp6/pracę i za
pragną uczestniczyć w czynieniu tego, co dla ludzi niepełnosprawnych jest bardzo 

ważne. 
Dlatego tei w imieniu osób niepełnosprawnych jak i własnym jeszcze raz dziękuję. 

l. REAL - sp. z 0.0. i Sp6/ka Komandytowa 
ul. Jana Pallia 1/ 3 59·300 Lubin 

2. Państwo Dorota i Mariusz Gnych 
3. jDj Bachaiski Sp. z 0.0. 

-I. Państwo Dorota i Robert Rebij 
5. Państwo Wioletta iRadoslaw Chrebek 

6. Salon jubilerski M&A Monika Dobrowolska 
ul. Rynek 34 59-100 Polkowice 

Z wyrazami szacunku 
Prezes Stowarzyszenia 

Edyta Pędzisz 

Z okazji 
w imieniu Zilrz~dlJ .... Polkol>icilCh 
skladam w5ZJ'stkim PrdCowllikom OśWldty 

naj erdf!CZniejsze ..yrazy szacunku i uznania dld ich codziennej pracy. 
Zyczę Państwu 5dty fakcji I ""elu sukce5Ó\' LlI\odm.ych 

oraz 5dmych pogodn)'<.h dni \\. iydu o'<Jbi.;rym 
Starosta Po/kowicJd 
MateIrT~ 

Gazela Polkowieka 9 

OFERTA SPfC}ANA RESTAURAql AQUA HOTEL 
W POLKOWICACH: 

ORGItNIZUJEMY: 
• WESElA 
- &4J.I 
·KOMUNlf 
.Q-IRZON'f 
-URODZ11łY 
• ROCZNICE 
• SPOT1W'łlll FIIIMOWf 
• ORAZ tNNE ~ OKouCZNO$ooWf 

OOIWl WE5EIM 
D1:kIl flubu to /JiIjpię/<niljszy dzi8'l w ~m i:yr:Iu. JedniIc problemy ~ z ~/zacjiI /HZJIXdł ""'fPI pny. 
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Uf'Z1ld Gminy Polkowice zaprasza 
wszystkich pl"ledsiębiorc6w z terenu Gminy Pol/cowice do wzięcid udzialu w bezplatnym szkoleniu 

na tel11ilt możliwokI pozysk,wama finansowych Środk6w zewnętl"lnych oraz zmian przepisów 
prawnych spowodowanych akcesj~ Polski do UE. Szkolenie odbędzie się w ramach realizowanego 
przez firmę SIS factor programu "Bezpieczeństwo MaJyclr i 5rednich pl"ledsiębiorstw na rynkach 
UE". Chęć wzięcia udz/alu w szkolemu można zglaszać osobl~cie w wydziale Inicjdtyw Gospodar· 

czych i Rynku Pracy w Ul"lędzie Gminy Polkowice w pok.118, 
lelefonianie pod numerem 84-74·152 lub drogą elektroniczn~ na adres e-mail: 

gp@ug.polkowice.pl . 
ZgloIUenid Sil przyjmowane do dnia 20. 10.2004 r. 

====== 

Zarząd Rejonowy Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Polkowicach 
prowadzi zapisy swoich członków O ustalonych dochodach 600 zł, 700 z/ na bezplatne 

szczepienie przeciw grypie w Biurze Zarządu do 20.10.2004 roku 
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POLKOWICKlE 
CENTRUM 
ANIMAC)/ 

KINO PCA (ul. Dąbrow
skiego 1) 

ZAKOCHANY BEZ PAMIĘO 

Komedia/Oramat/Roman51 USA 2004/ ' 08 
min/U zł 
reż. Michel Gondry, wyk. jfm u"ey, Kate 
WInsIeI, Kir~len Dunst, Elijah Wood 

14 X -17 X, S: 18.00,20.00 

PRZEKRĘr DOSKONAŁY 

Kryminał / Kamda, N icmcy, USA 
2{)()3/98 m in / od 15 la t/ l/zł 

reż. Jamcs Foley, wyk. Edward 
Bums, Dustin Hoffman 

21 - 22, 24.x, g. 16.00, 18.00, 
20.00 

PIANISTA 

D ramat wojenny / Francja, Holan
dia, Niemcy, Polska. Wielka Bryta
nia 2002/ 148 m in / od 15 lat / 112ł 

reż. Rom an Polański, wyk. Thomas 
Kre tschmalln, Adricn Brody 

25 X, 8.: 20.00 (DKF) 

HARRY POITfR I WlfZlEŃ 
AZKABANU 

Przygodowy / USA, Wielka Bryta
nia 2004/ 136 m in i b.o. / 1121 

reż. Alfonso C uaron, wyk Gary 
O Jdman, Daniel Radcliffe 

28 - 29. X, g. 17.00; 30 - 31. X, g. 
15.00, 1 7.30 
OWJA-

Thiller / USA 2004/ 107 min / od 
15 lat / l1zJ 

reż. M . N ight Shyamalan, wyk. 
WiJ/iam Hurt, A drien Brody 

2~ - 31. X, g.20.00 
Organizator zastrzega od sobie 
prawo do zmiany repertuaru. 
Istnieje możliwo§ć organizacji 
dodatkowych projekcji filmo-
wych dla grup zorganizowa
nych. 

JAN KANlY 
PAWLUŚKIEWICZ - żel art 

Polkowickie Centrum Anima
cji, ul. Skalników 4 

Od 2.X. do 30.x.2004 (bil 

GWIAZDOZBiÓR JERZEGO 
KOŚNIKA 

Wystawa zdjęć znanego pol
skiego fotografika, prezentująca 
wybitne gwiazdy filmowe i te
atralne. 

21.x - 10.XI - Po kowickie Cen
trumAnim~ 

PCAl 
Skalników 4 

SREBRNA MUZA 
vm edycja Konkursu Recyta

torSkiego 
Termin zgłoszeń upływa dnia 

27 października 
Regulamin dostępny w Ośrod

ku Kultury, kinie oraz na stronie 
internetowej www.pcaart.pl 

EDUKACJA MUZYCZNA 
Dla dzieci: 
W krainie Pani Muzyki: Baśń o 

Śniegowej Królewnie 
19.X, g. 8.15, 9.00, 10.00, 12.00, 

13.00 - Kino, bilety 
Dla mlodzieży: 
Akademia Melomana: Lista 

Przebojów Muzyki Klasycznej -
inaczej 

19.X, g. 11.00 - Kino, bilety 

KONCERT HIP-HOPOWY 
Z Szarych Chodników (polko-

wice) 
ZDS (Przemków) 
ZPS (Polkowice) 
PAKT (Głogów) 
22.X, g. 19.00 - Kino, bilety 
Inauguracja sezonu artystycz-

nego 

PO LATACH O TEJ SAMEJ 
PORZE 

Przeklad Elżbieta Woźniak, 
reżyseria Zdzisław Werdejn 

Obsada: Ewa Dalkowska, Ge
orge Jacek Różański 

Kontynuacja głośnego spekta
klu Slade'a "Za rok o tej samej 
porze", który w pOłowie lat 70 . 
znalazł się na liście nąjwięk
szych artystycznych i kasowych 
sukcesów Broadway'u. 

23.x, g. 19.00 - Kino, bilety 

AEROBIC, SAUNA, 
SIŁOWNIA, KAWIARENKA 
INTERNETOWA 

Szczegółowe informacje oraz 
zapisy w PCA, ul. Skalników 4, 
tel. 845 03 03, e-mail: 
poczta@pca.art.pl 

A QUAPARK 

~1I~W{7/Jli{7 

Rezerwacja: tel. 746-27 -
55, fax. 746 -27-60 

e-mail: 
biuro@aquapark.com.pl 

www.aquapark.com.pl 

Zapraszamy: 
Poniedziałek - piątek - 8:00 -

22:00. 
SOb, Niedz, i Święta - 9:00 -

22:00 

AquaBilard 8z1/h 

AQUAPARK ZAKŁAD RE-
HABILITACJI LECZNICZEJ 
SP. Z 0.0. 

Aqua Fitness - Centrum Od
nowy Biologicznej 

Rejestracja: tel. 746-27-11, fax. 
746-27-05 

e-mail: aquarehabilitacja@po
lkowice.net 

www.aquapark.com.pl 

Zapraszamy: 
Poniedzialek - piątek - 6:45 -

22:00 
Sobota - 10:00 - 17:00 
Niedziela - 10:00 - 12:00 

Przychodnia PCUZ 

Poradnia Internistyczna i Pe
diatryczna 
Poniedziałek - piątek 

8.00 - 18.00 
Sobota 8.00 -14.00 
Tel. 746 08 10, 11 

Nocne i świąteczne dyżury le
karskie 

Gabinet nr 32, tel 746 08 54 

gabinet zabiegowy 
pOniedziałek - piątek 

7.00 -18.30 
sobota, niedziela i święta 

8.00 -18.00 

laboratorium, tel. 746 08 39 
poniedziałek - piątek 7.30-

18.30 
sobota 8.00 -14.00 

punkt szczepień, tel. 7460855 
poniedziałek - piątek 

7.00 -17.00 

ośrodek pomocy psycholo
gicznej, tel. 746 08 60 
pOniedziałek - piątek 

8.00 - 18.00 

Poradnie specjalistyczne - in
formacja 746 08 12, 746 08 00 

Poradnia Medycyny Pracy -
tel. 746 08 61 (badania kierow
ców, profilaktyczne) 

APTEKA "CENTRUM" TEL. 
7460882 

AQUA HOTEL 
ul. MłyńSka 6 
Recepcja: tel. 746-27-00, 

fax: 746-28-00 
e-mail: recepcja@aqu

ahotel.pl 
www.aquahotel.pl 

DOLNOŚLĄSKA WYŻSZA 
SZKOŁA PRZEDSIĘBIOR
CZOŚCI I TECHNIKI W 

POLKOWICACH 
Ul. Zachodnia 10; ponie

działek - piątek w godz . 8-
16; tel. 845 05 05 
Język angielski, niemiecki 

dla początkujących i śred
niozaawansowanych 
STUDIUM JĘZYKÓW OB

CYCH MR HAPPY 
ul. Górna 5. strona interne

towa: www. mrhappy.com.pl 
Tel. 845-12-21 
Język: angielski, niemiecki, 

francuski, włOSki, hiszpański , 
rosyjski. 

czynne: od poniedzialku do 
piątku - 12 - 19. 

JDJ BACHALSKI 
Polkowice, ul. Głogowska 13, 

strona internetowa: www. 
jdj.com.pl. 

Język: angielski, niemiecki, 
francuski, włoski, hiszpańSki, ro
syjski. 

czynne: od poniedzialku do 
piątki - 10 - 18, Polkowice, ul. 
Głogowska 13 

Tel. 746-24-47 
LlNGUA VIVA 

Ul. Kilińskiego 6, Polkowi
ce; tel. 845 01 90 

www.linguaviva.pl 
Kursy języków obcych : 

angielski, niemiecki i inne 
języki dla dzieci, młodzieży 
i dorosłych 

HELEN DORON 
Nauka języka angielskiego 

dla dzieci w wieku od 1 do 
14 lat . 

Tel. 846 09 33; 608 584750 

11.10 - 17.10 - Apteka "Nowa" , 
ul. Kominka 6 

18.10 - 24.10 - Apteka "Aspi
rynka" , ul. Miedziana 17 

25.10 - 31.10 - Apteka "W Ryn
ku"Rynek40 

KRzYŻÓWKA JESIENNA 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

1. Nasz wieszcz narodowy 
2. Prezydenckie odbędą się w 2005 roku 
3. Smaczny owoc 
4. Z nie buduje się domy 
5. Pomroku 
6. Nie lubiany prnedmi.ot w szkole 
7. Z małej wielki deszcz 
8. W nim młoteczek i kowadełko 
9. Gdy się nudzisz to ją czytasz 
10. Fragment 
11. Bohater Slowackiego 
12. Znane kubańskie 
13. Imię i .. , 
14. Czesław ... - nasz poeta 
15. Bogini zwycięstwa 

Hasło utworzą litery z pól zaciemnionych czytane poziomo 
(imię i nazwisko laureata tegorocznej nagrody NIKE) .Ro
związania prosimy przysyłać na kartach pocztowych do koń
ca paMziernika na adres: Miejsko-Gminna Biblioteka Pu
bliczna w Polkowicach, uL Skalników 6,59-101 Polkowice 
Spośród nadeSłanych rozwiązań zostanie wylosowana na

groda książkowa. 



Sport 

» KROTKO 
Sukces w Nowej Rudzie 
Reprezentacja chlopc6w 

Gimnazjum nr 1 w Polkowi
cach zajęJa dziesiątą lokatę w 
Lekkoatletycznym Finale Wo
jew6dzkim rozegranym w No
wej Rudzie. W tej samej kate
gorii ekipa Gimnazjum nr 2 za
jęJa w ostatecznej klasyfikacji 
18. miejsce. Wśr6d dziewcząt 
drużyna Gimnazjum nr 1 upla
sowaJa się na 6. miejscu, a lek
koatletki z drugiego Gimna
zjum zajęJy 16. miejsce. Z kolei 
w Igrzyskach Szkól Podstawo
wych I'Ozegranych w tej samej 
miejscowości z polkowickich 
szk61 najlepiej zaprezentowaly 
się reprezentacje SP 3. Dziew
częta zajęly 3. miejsce, a 
chlopcy 11. W zawodach star
towalo lącznie 29 zespoJów z 
calego Dojnego Śląska. 

7Tzy razy zloto 
Bardzo udanie zakończyJ się 

start polkowickich lekkoatle
tów z Gimnazjum nr 1 w Fina
le Wojewódzkim Pucharu 
Humberta. Na wrocJawskich 
bieżniach w lącznej klasyfika
cji polkowicka ekipa uplaso
wala się na 5. miejscu w kate
gorii chJopców wśród 36 star
tująCYCh drużyn . Jeszcze lepiej 
nasi zawodnicy wypadli w za
wodach indywidualnych. Zdo-

byli trzy zlote medale. Pierw
sze miejsca w swoich konku
rencjach wywalczyli: Kamil 
Wojciech w rzucie dyskiem, 
Kamil BlyŚ w biegu na 800 me
trów oraz Magda Kowalska w 
pchnięciu kulą. Ponadto brą
zowy medal wywalczy! Jakub 
Pawlowicz w rzucie oszcze-
pem. 

Pobiegli na przellU 
180 uczniów wystal-towaJo w 

Powiatowych Biegach Sztafe
towych rozegTanych w Polko
wicach 9 października. W kate
gorii chlopc6w wśród szkól 
podstawowych zwyciężyJa 

dmżyna SP l, przed SP 3 oraz 
SP2. W gronie dziewcząt bez
konkurencyjne okazały się bie
gaczki z SPl. Drugie miejsce 
zaję!y uczennice SP 2, a trzecie 
SP z Chocianowa. Wśród gim
nazjalistek bezkonkurencyjna 
byla reprezentacja Gimna
zjum nr 1 w Polkowicach. Na 
drugim miejscu uplasowali się 
uczniowie Gimnazjum z Ra
dwanic, a na trzecim drużyna 
Gimnazjum z Chocianowa. W 
gronie chlopców wygrali także 
zawodnicy z Gimnazjum nr l 
wyprzedzając swoich koleg6w 
z Gimnazjum nr 2 oraz giman
zjlistów z Grębocic. 

Juniorzy starsi wygrywają 
Dwie bramki Dukaczewskiego 
z rzutów karnych oraz trafie
nia Drabika i Kunza dały zwy-
cięstwo juniorom starszym 

Górnika Polkowice w meczu z 
Kuźnią Jawor. Czarno-zieloni 

wygrali 4:2. 
Byla to druga z rzędu wy

grana podopiecznych trene
ra Dominika Nowaka. Przy
pomnijmy, że przed tygo
dniem nasi juniorzy pokona
li w meczu wyjazdowym 

Olimpię Kamienna Góra 4:l. 
Komplet punktów zdObyty 
w dwóch ostatnich spotka
niach pozwolil naszej druzy
nie awansować w tabeli Dol
nośląskiej Ligi Juniorów na 
6. pozycję. Polkowiczanie z 
dorobkiem 19 punktów tra
cą do lidera - Zagłębia Lu
bin sześć oczek. W następ
nej kolejce młodzi gracze 
Górnika rozegrają mecz wy
j azdowy z druzyną BKS Bo
lesławiec. Życzymy im pod
trzymania zwycięskiej passy. 

KoK 

Gazeta Polkowicka I I 

Zwycięstwo po ra~ drugi 

Tensistki stołowe MKSTS Polkowice na inau
gurację rozgrywek pierwszoligowych w Polkowi
cach pokonały zespół IKTS-u Jastrzębie 6:4. 
Doskonale spisały się oba nasze deble, dwukrot
nie pOkonując rywalki ze Śląska. 

pojedynku z zespołem z Jastrzębia zdobyla 
komplet punktów. Tradycyjnie już wspaniale 
grala była mistrzyni Polski Dorota Nowacka 
pewnie wygrywając swoje pojedynki. Po pól 
punktu do dorobku druzyny dolozyły Marta Miś 
(na zdjęciu) oraz Justyna Kaczor. Na inaugura
cyjnym meczu ligowym w Polkowicach gości! 
prezes Dolnośląskiego Związku Tenisa Stolowe
go Zbigniew Sutkowski. W kolejnym meczu pod
opieczne Słowińskiego zmierzą się z glównym 
faworytem rozgrywek, zespolem Elty Łódź. Po
jedynek zostanie rozegrany 23 pazdziemika w 
Łodzi. 

Przed rozpoczęciem sezonu trener Slowiński 
wielokrotnie podkreślal, ze jego podopieczne 
będą walczyć o najwyzsze laury. Wszystko wska
zuje na to, ze nie rzucal słów na wiatr. Polkowi
czanki odniosły bowiem drugie zwycięstwo w 
drUgim meczu i zajmują 2. lokatę w tabeli grupy 
południowej I ligi. Najważniejsze jednak, że pre
zentują się wyśmienicie. Do drużyny bardzo do
brze wprowadziła się Ewa Bednarska, która w 

II Mówi Ewa Bednarska 

Będziemy się liczyć 
- Drugi mecz i drugie zwycięstwo. 
Zanosi się na to, że w tym sezonie 
będziecie wyjątkowo mocnym ze
społem? 
- Mam taką nadzieję, ale to dopiero 
początek sezonu i za wcześnie na to, 
by mówić o konkretnych celach. Na 
razie jednak na tle innych drużyn wy
glądamy nietle i to cie zy. Tym bar
dziej, że nie je t to szczyt naszych 
możliwości. 

-Jest pani nową zawodniczką- Jak się 
pani czuje w Polkowicach? 
- Bardzo dobrze. Naprawdę podoba 
mi się tutaj, jest pozytywna atmosfe
ra i grupa ludzi, którym zależy na 
Iym, by byl sukces. Ze swojej strony 
zrobię w zys/ko, by pomóc drużynie. 
Dobrze się stało, że pojechałyśmy w 
sierpniu na obóz. To pomogło mi le
piej poznać dziewczyny. Przebywały· 
śmy razem przez dwa tygodnie, byl 
więc na to czas. Dzięki temu wyjaz
dowi na pewno lepiej :;ię rozumiemy 
I to zarówno podczas gry jak i poza 
halą· 
- Na co stać drużynę MKSTS Po/ko
wire w tym sezonie? 
. Według mOle na pewno będziemy 
się liczyć IV rozgrywkach. Mamy dru
żynę, która może pokusić się o zwy-

cięstwo IV naszej grupie i walkę o 
awans do ek trakIasy. jeżeli nie wy
darzy się nic nieprzewidywalnego to 
powinno być dobrze. jestem dobrej 
myśli. 
- A kt6re drużyny będą najgroiniej
szym rywalem w walce o zajęcie 
pierwszego miejsca? 
- Głównym faworytem do wygrania 
naszej grupy je t drużyna Elty tódi i 
lo na pewno będzie najgroiniejszy 
')"lIal. Mocny będzie leż zespół z 
Krosna. Uważam, że walka o zwycię
stwo w grupie poludniowej pierwszej 
ligi rozegra się między nami oraz ty
mi dwoma zespołami. Mam nadzieję, 
że na zakończenie sezonu to my bę
dziemy się cięszyć ze zwycięstwa. 
- Mecz z Jastrzębiem wygraJykie 
dzięki deblom, które zdobyły kom
plet punktów. Czy gra deblowa to 
wasza najmocniejsza strona? 
- Na pewno gra deblowa jest naszym 
atutem i uważam, że to bardzo do
brze. Wciąż jednak jest kilka elemen
tów do poprawienia w grze deblo
wej, ale na dziś to z pewnością jest 
nasza mocna strona. Jeżeli dołączy
my do tego dobra grę singlową lo 
naprawdę będziel1}Y mocni. 

Rozmawiał: Konrad Kaptur 

Konr.1d /(;rprut 

• Wygraliśmy drugi mecz ligo

wy. Początek sezonu jest więc 

udany. Dzięki tym zwy
Ir",~f1LUnJm dziewczyny nabiorą 

siebie, co zaprocen-

tuje w kolejnych meczach. 

Uważam, że podczas tego rocz

rozgrywek będziemy się 

Slowi~ski, trener te

nisistek MKSTS Polkowice 

Polkowieki StreetbalI zmierzyć się z gwiazdami ligi NBA W FbIkowicach dotych
czas odbyło się kilka turniejów ulicznej koszykówki. 

16 października o gOOzinie 10.30 ~ie się poIklrMcki 
turniej Streetball'a. Mimo, iż w przeszłości na terenie 

gminy PolkImice odbyHclły się podobne turnieje, ten bę
dzie ~, gdyż zostanie rozegrany na Ixliskach w0-
kół Aqua Hotelu i Aquapariw, specjalnie llfljgOtowanych 

na tą imprezę. 

streetball to wywodząca się ze stanów 2jjednocz.onych 
uliczna odmiana koszykówki. Jej popularność znacznie 
wzros1a w latach 9O-tych poprzedniego wieku, kiedy to sieć 
Mc'Donald organizowała turnieje, których 'Z»lY~ mogli 

16 października tyWalizacja będzie się ~ć w czterech 
kategoriach wiekowych: prz.edszkolaki, uczniowie szkól 
podstawowych, gimnazjaliści or8Z kategolia "open' . Poza 
tym zostanie rozegrany turniej dla zakładów pracy i insty
tucji publicznych W zawodach może wziąć udział każda 
drużyna, trzeba tylko dokonać wpłaty wpisowego, oraz, w 
prz.ypadku. niepetnoletnich uczestników, wykazać pisenmą 
zgodę rodziców na uczestnictwo w tw.nie,iu. zapisów maZ
na dokonywać w siedzibie poIkowickiego klubu MKS Orzeł 
w bali przy ~ prz.ez całytydzień,jaki bezpOOrednio przed 
samym turniejem Nasza gazeta objęła patronatem me- ~ 
dialnym tę imprezę. Serdecznie zapraszamy 
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·Uderzenie jak marzenie 
Cudow ny strzał Pr okopa z 35 metrów dał trzy punkty Podbeskidziu. Górnik nie potrafił zdobyć gola, 
mimo, że ost atni e osiem minut grał z przewagą jednego zawodnika. Po kilku miesiącach przerwy do 

Po lkowic wrócili Daniel Dubicki i Grzegorz Pater. Był to powrót zwycięski. 

Mecz Górnika z Podbeskidziem miał być wyjątko
wy głównie ze względu na występ dwójki wychowan
ków Wisły Kraków, którzy w rundzie wiosennej po
przedniego sezonu występowali w barwach naszego 
zespolu. Teraz Obaj gracze bronią dobrego imienia 
zespołu z Bielska Bialej i trzeba przyznać, że do so
botniego (9.10) meczu nie szlo im to zbyt dobrze. 
Podbeskidzie miało być rewelacją rozgrywek drugo
ligowych. Do klubu sprowadzono wielu znanych z 
występów na pierwszoligowych boiskach graczy po
jawi! się też poważny sponsor. Niestety zespól spisy
wal się zdecydowanie poniżej oczekiwań i przed po
tyczką z Górnikiem zajmowal14. pozycję. 

- To dużo niższa lokata aniżeli wszyscy oczekiwa
li, ale w drużynie jest potencjał i mam nadzieję, że w 
meczu z Polkowicami zaczniemy grać tak jak wszy
scy byśmy tego chcieli- mówił nam przed meczem, 
Grzegorz Pater, pomocnik Podbeskidzia. 
Początek nie wskazywał na to, że koledzy Dubic

kiego i Patera będą mieli za wiele do powiedzenia. W 
pierwszym kwadransie bowiem zespÓl z 
imponował organizacją gry. Skracanie pola .., ..... '.u.'r _ 
silo efekty i podopieczni Wojny uzyskali przewagę 
stwarzając kilka dogodnych sytuacji IJH'Llilll,V 

Najlepszą mial Adam Łagiewka w 18. min. meczu 
Napastoik. z Polkowic nie potra.tiljednak z odległO
ści dw{>ch metrów skierować piłki do bramki trafia
jąc w słupek. 

Niestety dla polkowiczan w miarę upływu czasu 
zespół Podbeskidzia grał coraz lepiej. Zawodnicy z 
Bielska Białej odsunęli grę od swojej bramki, długo 
przytrzymywali piłkę i zaczęli coraz grożniej atako
wać, ale niewiele z tego wynikało. W 65. minucie 
obrońcy Podbeskidzia Arturowi Prokopowi wyszedł 
strzał życia. Z 35 metrów hukną! jak z armaty, a Ko
paniecki, odprowadził wzrokiem piłkę zmierzającą 
nieuchronnie do siatki. Potem bielszczanie kontro
lowali wydarzenia na boisku. Górnikowi nie pomo
gła nawet czerwona kartka dla Cienciały. podopiecz
ni WOjny starali się jak mógli, ale niestety nie mieli za 
wiele atutów w ofensywie, bo nie mógł zagrać cier
piący na uraz Tomasz Moskal. W efekcie trzy punk
ty powędrowały do Bielska Bialej, mimo iż Podbe
skidzie nie zachwycilo. 

Konrad lVtprur 

Bibrzycka show 
63 punkty w dwóch m eczach 

przeciwko CCC Polkowice - to d o
robek Agnieszki Bibrzyckiej z Lo to

su. Na inaugurację Sharp T orell 
Basket Lig i polkow iczanki nie 
sprostały mistrzyn iom Polski 
z Gdyni ulegając im 68:88. 

Swój pierwszY ligowy mecz polkowiczanki rozegrały w 
czwartek (07.10) wieczorem Najpierw jednak, przed połu
dniem zmierzyły się ... również z Lotosem tyle, że w ramach 
turnieju towarzyskiego rozgrywanego w Gdyni W obydwu 
spotkaniaCh padł ten sam wynik 88:68 dla mistrzyń Polskr 
- Nje ustaliśmy w obronie, a przy dobrej skuteczności lo
tosu trudno bylo coś zrobić - mówi1 szkoleniowiec ekipy 
CCC Andrzej Nowakowski. W Obydwu spotkaniach rewe
lacyjnie spisywała się najlepsza kOszYkarka Europy w mi
nionym sezonie -Agnieszka Bibrzycka. Popularna "Biba" 
rzuciła w sumie w obydwu meczach 63 punkty. W drugim 
spotkaniu trafiła 6 razy zza linii 6 metrów 25 centymetrów. 
Bibrzycka była nie do zatrzymania dla polkowiCkich ko
szykarek i to w głównej mierze dzięki niej gdynianki zdo
były w inauguracyjnym meczu komplet punktów. Nasza 
ną)1epsza koszykarka po powrocie ze stanów ~ednoczo
nych jest jeszcze skuteczniejsza i pewniejsza, stała się też 
mocniejsza fizycznie. Z polkowiczanek najlepsze wrażenie 
sprawiały zdobywczyni największej ilości punktów (13) 
Anna Marez.ewska (na zqjęciu) oraz Edyta Kol)'Zlla. 

Konrad K3/2f1l[ 

» M ów i Daniel Dubic k i, napastnik Pod besk idzi a 

Moźe to był przełom 
-jak się fSI czuje ~ ch PoIkcMt: w roli za. 
~ innej dtrżpJy? 
-W sumie normalnie. W swojej karierze grafem w 
wielu klubach tak więc zdążyłem się p/Z)"Z'W}'CZ1.lić 
do częst}d1 zmian. W Polkowicach czułem się do
bae, zarówno przed kilkoma miesiącam~ gdy bro
nilem barw tego klubu, jak i dziś, gdy grafem dla 
Podbeskidzia, szczególnie, że lo my wygraliśmy. 

-~ze~ b}ła dr}bafX1d'.'4na W 
kOOaJ z.ctiJyIme trzy punkty, w dodatku w me
czu z G6rrVlóem? 
- Przede wszystkim cieszą mnie trzy pun~ bo 
rzeczywiście sporo tych punktÓIv już nam uciekło i 
nie możemy sobie pozwolić na to, by tracić kolej-

~------------------~~--~ 

ne. To, że pokonaliśmy Gómika też jest mile. 
Najważniejsze jednak, że ~vygraliśmy. 

-O aw.w:ie ch ~ maina dr}baZifJO
rmieć? 

- Co się dzieje z ~ zespołem. Mielikie 
b}t f'fMf?Iacją rozgrywek drugo1igowych, tym
czasem zajmujecie odlegle miejsre w tabeli? 
- Potrzeba nam czasu, byśmy zaczęli grać tak jak 
wszyscy tego od nas oczekują. W tym zespole 
naprawdę jest duży potencjal i jestem przekona
nYt źe w końcu zostanie on wykorzystany na 
boisku. Może przełomowym momentem dla 
nas był mecz w Polkowicach? Oby tak właśnie 
było. Potrzebowaliśmy ll4)'cięslwa, by nabrać 
wiary we własne siły. Dotychczas nic nam nie 
szlo. Mam nadzieję, że teraz będzie inaczej. 

-Niekoniecznie. R6żnice w tabeli są bardzo nie
wielkie, a awansują przecież trzy zespoły bezpo
średnio i jeszcze jeden zagra w baIażiJch. Jeszcze 
nie powiedzieli my ostatniego słowa. Tym bar
dziej, że liga jest wyrownanJ i długa. 
-jakpan cxmiagrę~ byf}dI~? 
-Są w sytuacji trochę podobnej do nas. Też mieli 
mało czasu na zbudowanie drużyny. \IVygIądają 
jednak nieźle. To solidny zesp6t który nie pokazał 
jeszae pełni swoich umiejętnośCI. 

Rozmawia!: Konrad Kapl1.Jr 

Całe podium dla Polkowic 
W organizowanym we Wrocławiu 

ogólnopolskim tumi~u Streetball'a 
pod patronatem DOlnośląskiego 
zY,;ązku Koszykówki, w kategońi 
~mnazjalistek pierwsze trzy miej
sca wywalczyly polkowiczanki, na 

co dzień podopieczne trenera 
Krzysztofa Olszyńskiego. 

W gronie 18 zespołów z cal~ Polski 
zawodniczki MKSu Ornel Polkowice 
okaza]y się bezkonkurencyjne. 
W~e trzy zespo]y pewnie wygra
]y swoje grupy eliminacyjne, a do bra
tobójczego pojedynku doszło dopiero 
w półfinale imprezy, gdzie drużyna w 

składzie Paulina Olszyńska, Agniesz
ka Nowak, Karolina Majewska oraz 
Natalia Gromkiewicz poko~ drugą 
ekipę z Polkowic i ostatecznie wygra
]y cały turnięj. Drugie mi~sce zajęła 
ekipa w sldadzieKarinaLasota, Kata
rlyna Iwon i Monika Kalużna, nato
miast trzecie Sylwia Stempkowska, 
Paulina Klimek, Martyna Gorgiel oraz 
Iwona Morgol 

I)z;iew<2ęta na co dzień prowadzo
ne przez trenera Krzysztofa. Ols2iYń
skiego zapowi.adąją chęć zwycięstwa 
pod~ zbliżąjącego się polkowickie
go turnieju Streetball'a, mimo, iż w 
Polkowicach wswojej kategorii wi.e1«r 
wej przyjdzie im również rywalizować 
z chłopcami. 
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